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Z veseljem smo v predpmzničnih 
dneh za vas pripravili še zadnjo 
številko drugega letnika Novic iz 
Moravske doline. In veseli bomo, 
če vam bodo prinesle zanimivega 
branja. Želimo vam, da bi 
praznike preživeli umirjeno med 
tistimi, ki vam pomenijo največ in 
bi našli čas tudi za tiste, kijh med 
letom zaradi takšnih in takšnih 
razlogov puščamo ob strani. 
Ostanite zdravi in zadovoljni tudi 
v letu 2002. 

Uredniški odbor 



OBČINA MORAVČE 

Kulturni dom Moravče 

K O L E D A R P R I R E D I T E V 

nedelja, 23.12.2001, ob 11.15 nedeljska matineja, lutkovna predstava 

gledališča FRU-FRU , V O L K IN TRIJE K O Z L I Č K I 

Prodaja vstopnic I uro pred predstavo. 

petek, 28.12.2001, ob 19.30 tradicionalni novoletni koncert v Moravčah 

Nastopili bodo: Pihalna godba Moravče, Moški zbor in ŽVS "ODA" 

K D Tine Kos Moravče, dramska skupina Limbar in gostje koncerta 

harmonikar Janez Goršič, tenorist Miloš Genorio ter pevka zabavne 

glasbe Maja Božič. Koncert bo povezoval radijski napovedovalec Jure 

Sesek. 

Predprodaja vstopnic v M-marketu in Resnik-centeru ter I uro pred koncertom 
v avli KD. Lepo vabljeni! 

19.1. 2002 ponovitev igre Umetnik na poiskanju ali vse za fasado v 

izvedbi dramske skupine K I D Limbar 

Kulturni dom se vsem gledalcem, ki ste načrtovali v soboto, 15.decembra, 
zvečer preživeti v družbi gledališča Toneta ( ufarju z. Jesenic, iskreno 
opravičuje. Do odpovedi je prišlo zaradi bolezni v unsublu. Hkrati pa naprošam 
vse, ki ste vstopnice kupili vpredprodaji, da jih na predprodajna mesta vrnete, 
da vam bo vrnjena kupnina. 

Milan Kokalj. vodja KI) 

Center za socialno delo Domžale želi vsem poslovnim 

sodelavcem in občanom vesele božične in novoletne 

praznike, v letu 2002 pa obilico zdravja, strpnosti in 

razumevanja v družinah in delovnih sredinah. 

Občina Moravče pripravlja v sodelovanju z GIZ Podjetnost in Zavodom za 

razvoj družinskega in ženskega podjetništva »META«, poldnevno delavnico 

»Kako koristno uporabiti informacije v svojem poslovnem okolju« 

Delavnica bo potekala 17. januarja 2002 od 16. do 
19. ure v prostorih kulturnega doma v Moravčah. 
Na brezplačni delavnici boste slišali, kako koristno informacijo najti in 

jo tudi uč inkovi to uporabi t i pri vsakdanjem delu, ali iskanju novih 

pri ložnosti. Izvedeli boste o tem, kaj zanimivega in koristnega počne 

občina, kaj ponuja e-uprava, za t iste podjetne in samozaposlene pa 

smo pripravili tudi predstavitev učinkovitih programov za vodenje knjig, 

ki j ih boste lahko preskusili kar na licu mesta. 

PROGRAM DELAVNICE: 

KAKO KORISTNO UPORABITI INFORMACIJE 
V SVOJEM POSLOVNEM OKOLJU 
Naše poslovno okolje: lokalno, regionalno, državno 

Prakt ični prikaz on-line povezave z razl ičnimi pos lovn imi bazami: 

osnovne in formaci je o v ladi , državi , zakonih, predpis ih , 

gospodarstvu, obrti 

bonitetne informacije in zakaj so potrebne 

poslovne aplikacije za domačo rabo (samozaposl i tve, male 

obrt i , mala podjetja) 

Uporaba informaci jske tehnologi je za povečanje konkurenčnost i 

računalniško elektronsko poslovanje 

informacijska tehnologija in konkurenčnost 

vpliv uporabe informacijske tehnologije na vsakdanje življenje 

Za vse dodatne informaci je smo vam na voljo na naši brezplačni 

številki 0 8 0 11 50 , ali pa na Občini Moravče: 7 2 3 1 - 0 3 5 . 

PD M o r a v č e o r g a n i z i r a v p o n e d e l j e k , 

2 4 . d e c e m b r a , p o h o d n a V e l i k o p l a n i n o , 

u d e l e ž b a p r i p o l n o č n i c i , pot je lahka, vodi pa 

Marjan Kocjančič (041 874 139). 

2 6 . 1 2 . 2 0 0 1 b l a g o s l o v k o n j v Z g o r n j i h 

K o s e z a h po svet i m a š i , ki bo ob 10 .u r i . 

Organizator Konjerejsko društvo Jurija Vege. 

Na dan samostojnost i , 26 .decembra ob 16.uri 

K o m o r n i zbo r L i m b a r z gosti vabi na 6. božični 

k o n c e r t v c e r k v i s v . A n d r e j a . 

M l a d i n s k i p e v s k i z b o r OŠ Jurija Vege izvaja 

s p l e t b o ž i č n i h p e s m i m e d sveto mašo v 

Pečah, 6.1.2002 ob 8.30, v Moravčah 12.1.2002 

ob 18.ur i innaVrhpol ju 13.1.2002 ob 8.uri. 

C e r k v e n i d e k l i š k i z b o r P r o t e j a pripravl ja 

k o n c e r t b o ž i č n i h p e s m i v nedeljo 13. janurja 

ob 16. uri v cerkvi sv. Štefana v Zgornjih Kosezah. 

Vesele božične praznike, 

v novem letu pa veliko zdravja, 

sreče in uspehov 

Vam želi 

banka domžale 

D R U Š T V O I Z G N A N C E V D O M Ž A L E 

jMjtm V s e m svoj im č l a n o m in č lan icam 
w \ ter v s e m , ki s te n a m v letu 

N o j ^ 2 0 0 1 karkol i pomaga l i , že l imo 

vel iko s r e č e , zdravja, vesel ja in 

pr i jetn ih prazn ikov v letu 2 0 0 2 . 

OBVESTILO! 
O b v e š č a m v a s d a s e m p r e n e h a l a z 
zbiranjem kož na Gorici 1, Moravče. Obrni te 
se na zbiralnico kož v Šentv idu pri Lukovic i . 

Ivanka Prelovšek 

Spoštovani 
V zadnjem času me je klicalo kar veliko nekdanjih 
Moravčanov, ki bi radi prejemali Novice. Pravijo, da 
živijo drugje, a radi vedo, kaj se dogaja v njihovem 
rodnem kraju. Občani, ki imajo v občini stalno 
bivališče, glasilo prejemajo brezplačno, kar pa ne 
velja za lastnike počitniških hiš. Vse, ki boste ta izvod 
brali in poznate ljudi, ki si želijo dobivati glasilo, da 
jih obvestite, da glasilo lahko naročijo po telefonu na 
sedež Občine na številko 7231 229. Poleg naslova 
naj sporočijo tudi davčno številko, ki jo uprava 
potrebuje za izdajo računa. lxHna naročnina Novic iz 
Moravske doline stane skupaj s poštnino za Slovenijo 
3.500 SIT. 

UREDNICA 



PRVO LETO ENAINDVAJSETEGA STOLETJA V 
MORAVSKI DOLINI 

Nastopilo je tako kot vsako prejšnje. Čas, ta čas presneti za vse enak in 
pravičen, je oznanil po vsem svetu z uro, ki je dvanajstkrat odbila in 
naznanila konec leta dva tisoč; kazalci so preskočili v prve sekunde leta 
dva tisoč prvega. Kakšno bo prihajajoče leto? Ho zdravo, bo prijetno, 
bomo spoznali nove prijatelje, bomo uspešno zaključili šolanje, bomo 
dobili zaposlitev, bo živina zdrava, bo seme, posejano v jeseni vzklilo, 
bomo postorili dela, ki so nam ostala od preteklega leta? Cel kup 
vprašanj, na katera ne vemo odgovorov, želimo pa si, da bi se nam 
iztekla kar najlepše z. malo naporov in še manj skrbi. 
Leto j« prineslo različnih zanimivosti. Pomlad je prinesla razgrnitev in 
objavo CRPOV. Nekaj malega bo potrebno k objavljenemu besedilu 
CRPOV vsako leto dodati, mogoče bi bilo za začetek razmišljanje o 
Centru obšolskih dejavnosti - gozd, sadovnjaki, polje, pogled v globino 
zemlje; "Termit", posebni raziskovalec v dolini lahko nekoliko razmisli, 
kaj k takemu centru lahko doprinesejo strokovnjaki z. njihovega področja. 
Zanimiva preglednica, po kateri bo lahko lokalna skupnost v prihodnosti 
pomagala čim večjemu številu prebivalcev Moravske doline. V tej 
raziskavi se razkriva naša kulturna dediščina, na katero moramo biti vsi 
ponosni, moramo jo ohranjati zanamcem. Slovenci smo tradicionalisti. 

V tem je naša velika moč. Seje dovolj zavedamo? S to močjo tradicije 
smo se ohranjali tisočletja, znani kipar in z.dravitelj Zemlje Marko 
Pogačnik trdi, da je naša država srce Evrope; če gledam z. njegovimi 
očmi, je naša lokalna skupnost srce Slovenije. 

V pogumu je modrost, moč in čarobnost; misli sem prebrala v knjigi 
namenjeni vzgoji hčera. Biti moder, močan in čaroben so pridevniki 
namenjeni le moškim ? Kdaj bo volilna baza tako pogumna, da bo za več 
let zaupala vodenje lokalne skupnosti pretežno ženskim rokam, ne samo 
županji, tudi več svetnic bi moralo zastopati mnenje in potrebe žensk v 
naši občini; potrebe žensk so potrebe naših družin. Saj ne oporekam 
moškim prizadevanjem, priznati pa moramo, da so moška prizadevanja 
povsem drugačna od ženskih. Moč moških se kaže v različnih objektih, 
ki so zrasli v različnih delih občine, moč žensk se kaže tako, da je lonec 
vsak dan doma najmanj trikrat poln; moža nič ne skrbi s čim bo žena 
lonec napolnila. Kakšen pogum se skriva v nas ženskah! Pa se ga sploh 
zavedamo. Vsemogoče "občinske skrbi" so bile kar nekaj najbolj vročih 
mesecev leta na ramenih ženske, boriti se je morala z novinarji večjih 
časopisnih hiš; vse "vroče v politiki" v naši občini se je dogajalo v času 
kislih kumaric: Pisati o neurejenosti v posameznih lokalnih skupnostih 

f r i z e r s t v o 

IRENA 
I r e n a U R B A I M I J A , s . p . 

Vegova 4 0 , M o r a v č e 

Tel. : 0 1 / 7 2 3 1 - 1 0 4 

1/<z*tt feU vuUUt* v tetu 2002 

Delovni čas: pon., čet., pet. 13.-20. ure 

tor., sre. 8. - 14. ure 

sobota 6. -12. ure 

Dijakom in študentom nudimo 10% popust. 

S tem oglasom lahko uveljavljate 5%predpraznični 

družinski popust za najmanj 3 člane do 31.12.2001 

je v takem času pravi balzam za novinarsko hišo; 
ženska je morala urediti vse potrebno glede 
nadomestnih zakonitih županjskih volitev - smo se ji 
za njen pogum dostojno zahvalili? Pomislimo. 
Ženska s pogumom bo v letu, ki prihaja, skrbela, da 
bo v lokalni skupnosti poskrbljeno za vse prebivalce. 
Bo morala popravljali kakšne stare "moške"grehe? 
Se bo izkazala za zaupanja vredno osebo, bo znala 
razumeti vrtec, šolo, kulturno dediščino, šport, 
društva, potrebe krajevnih skupnosti z eno besedo 
potrebe prebivalcev Moravske doline. Ji bodo 
uslužbenci občinske uprave priskočili na pomoč pri 
njenem delu ali si bodo mislili: "Znajdi se, kakor veš 
in znaš!" Ženske v zrelih letih nc obljubljamo veliko, 
vendar zelo veliko naredimo. Znamo biti modre, pa 
tudi čarobne, zlasti v decembru, ko je čas tako 
skrivnostno čaroben in tako poln pričakovanj velikih 
in majhnih, mladih in starih, moških in žensk. 
Stara judovska legenda govori, da je kralj Salomon 
naročil zlatarju prstan in rekel, naj vanj zapiše 
besede, ki bodo resnične in primerne za vse čase in 
vse prilike. Čez mesec dni je zlatar nesel kralju prstan 
Z napisom: "Tudi tO bo prešlo. " V slabih dneh bo ta 
napis kralja navdal s pogumom. Ko pa bo imel 
posebej dober dan, bodo te besede kralju pomagale, 
da se spusti na resnična tla. 

Vsak od nas, drage bralke in bralci, nosi kralja 
Salomona v sebi. Naj kralj v nas živi dneve 
prihajajočega leta kar najbolj kraljevsko, kraljestvo 
pa naj si ustvari vsakdo sam. Jaz sem v svojem 
neizmerno srečna, lake vrste srečo želim tudi vsem 
vam. 

MIC A KAVKA 

Novice iz Moravske doline 
2 1 . december 2 0 0 1 , L e t n i k II, Š t e v i l k a 10 
Novice iz Moravske doline je informativno glasilo Občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. • Izhaja predvidoma enkrat 
mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
brezplačno • Sedež izdajatelja in naslov uredništva: 
Občina Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, telefon 
7231-035. • Izdajateljski svet: Matjaž Kočar, Janez 
Cerar, Roman Cerar, Roman Novak, Stanislav Ravnikar. • 
Urednica: Bernarda Mal, tel. 031 452 022, E-pošta 
moravske.novice@email.si. • Uredniški odbor: Bojana Dorič, 
Nevenka Marolt, Milka Novak, France Ravnikar. • 
Lektoriranje. Bernarda Mal. • Oblikovanje in priprava za 
tisk: Andrej Lombar. • Tisk: Tiskarna Januš. • Naklada 
1450 izvodov. 

Vsi prispevki, ki j ih pošiljate za objavo, morajo biti 

lastnoročno podpisani, imeti morajo datum in kraj 

pisanja, naslov prispevka, zapis avtorja besedila in 

fotografij. Ce pišete v imenu društva, politične stranke, 

skupine ljudi, opremite dopis z žigom in podpisom 

odgovorne osebe. Poleg prispevka, če imate le možnost, 

oddajte tudi zapis na disketi ali ga pošljite po E- pošti. 

Prispevki naj ne presegajo 1800 znakov vključno s 

presledki. V nasprotnem primeru bomo prisiljeni 

prispevek zavrniti ali krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! 

Slikovnega in pisnega gradiva ne vračamo! 

mailto:moravske.novice@email.si


Trzin, Mengeš, Moravče in Domžale je direktor JKP Prodnik, 

g. Fatur, seznanil z aktivnostmi v zvezi z zapiranjem stare 

deponije komunalnih odpadkov v Dobu in pr idobivanjem 

soglasja za odpiranje novega odlagališča, ki bo prav tako v 

D o b u . D r ž a v a j e z uredbo p redp isa la tud i takso za 

obremenjevanje okol ja, iz katere se bodo pokri l i stroški za 

odpiranje nove deponije. 

Čeprav je vsak začetek težak, sem se v ponedeljek, 19. 

novembra, s pogumnimi koraki napotila na občino novim 

izzivom naproti. Na pisalni mizi meje čakala gora papirjev, 

ki j i h je bi lo treba prebrati, poskušati razumeti nj ihovo 

vsebino in se v nekaterih primerih takoj odločit i , kako 

ukrepati. Ker sem vajena brati drugačno literaturo, se 

moram kar trudit i , da razumem ta birokratski jezik, vedno 

nove zakone, uredbe, odloke, ki urejajo naše življenje. Pri 

tem so mi delavci občinske uprave v veliko oporo, saj me 

izčrpno seznanjajo z dosedanjim delom in stanjem na 

določenem področju. Po prvem dnevu uradovanja in 

mnogih novih informacijah, sem morala še na sestanek, ki 

gaje sklicala domžalska županja. Župane občin Lukovica, 

dogaja, da so delavci občinske uprave, ki se po svojih močeh, 

odgovornosti in znanju trudijo izpolnjevati zadane j i m naloge, 

tarča krit ik s strani občanov in s strani svetnikov. Prav je, da na 

primeren način izrazimo svoja pričakovanja in krit ike, vendar 

j ih potem poskusimo še skupaj rešiti. Nihče ne postane boljši, 

če ga neprestano tepemo, pač pa takrat, ko ga spodbujamo k 

boljšemu delu in mu pri tem pomagamo. 

Skupa j s podžupan jo I vanko Kocjančič sem bila na otvori tvi 

obnovljenega zdravstvenega doma v Lukov ic i . Ob pogledu 

na lepo urejene ordinacije, laboratorij in druge prostore, sem 

pomisl i la na naš zdravstveni dom, ki je prav tako potreben 

t e m e l j i t e obnove . Srečala sem se tud i z d i r e k t o r j e m 

Zdravstvenega doma Domžale, dr. Grošl jem. Po njegovih 

zagotovil ih so sedaj na vrsti Moravče, seveda če bo tudi občina 

pri tem sodelovala. V letošnjem letu je občina prispevala del 

sredstev za novo opremo v zobni ordinacij i , saj je bila stara že 

precej dotrajana. 

Po t re t jem tednu moje uradne županske službe sem spoznala 

že marsikaj iz življenja naših občanov. V tem času se je pri 

meni oglasilo kar veliko število l judi z različnimi problemi. 

Med največje težave še vedno sodijo neurejene ceste, slabi 

vodovodi, velikokrat pa tudi neurejeni medčloveški odnosi. 

Mnogi problemi so na videz zelo hudi in se vlečejo že nekaj 

let, z nekoliko več strpnosti in posluha za potrebe sokrajana 

ali soseda, pa bi b i l i zlahka rešl j iv i brez pomoči občine. 

Pohvalila bi tiste krajevne skupnosti in vaščane, kjer se znajo 

domeniti za skupno akcijo in na ta način prispevati k razvoju 

svojega kraja. Takšnim skupnostim tudi občina veliko lažje 

primakne svoj delež, ker začetne težave z dogovarjanjem že 

sami krajani uredijo. S tem ne misl im, da bi morali krajani vse 

sami naredi t i , pač pa je to možnost lažjega in hitrejšega 

napredka, ker vsak v svo j i vasi ob iča jno na jbo l j pozna 

probleme in možnosti njihovega reševanja. 

V tem času j e J K P Prodn ik dobi l novo vozilo za odvažanje 

smeti . Ker je vozilo zelo veliko, lahko naloži seveda tudi več 

smeti naenkrat , zato p r ih ran i pr i odvažan ju kar nekaj 

k i l o m e t r o v . Po jav l j a jo pa se r a z l i č n i p r o b l e m i zaradi 

neustreznih cest, obračališč, dreves, vej, ograj in živih mej, ki 

ovirajo vozilo in ga tudi poškodujejo. Nekaj teh ovir so občani 

že odstranili, nekatere so odstranili naši delavci, ostaja pa še 

vedno nekaj primerov, ki j i h bomo morali skupaj rešiti. Zato 

pros im vse občane, da pregledate svoja zemlj išča oh cestah 

in sami odstrani te t isto, k a r ov i ra vozilo na pot i . Sami boste 

to nared i l i lepše, boljše, predvsem pa tako, ko t si vi želite. 

Sicer bodo morali to storiti naši delavci, kar pa lahko pri vas 

izzove vročo kr i in nove prepire. Pri tem bi pros i la za 

razumevanje in uvidevnost, da smo za boljše življenje v občini 

odgovorni vsi, ne samo občinska uprava. Pogosto se namreč 

Odprav i la sem se tud i na Direkci jo za ceste povprašat, kakšne 

možnosti imamo za izgradnjo obvoznice. Kl jub dokazovanju, 

kako seje v zadnjem času od odprtja avtoceste pri nas povečal 

promet, sem dobila odgovor, da je takšnih prošenj preko sto in 

še dolgo časa ne bomo upravičeni do obvoznice. Kl jub temu 

ne bomo vrgli puške v koruzo in bomo naprej iskali možnosti 

za ureditev te problematike 

Srečala sem se tud i z vodstvom Term i ta , s katerim smo se 

pogovori l i o aktualnih problemih. Prav tako sem se srečala z 

direktor jem JKP Prodnik, ki me je seznanil s komunalno 

problematiko naše občine. Obiskal nas je g. Hočevar, direktor 

marketinga Cestnega podjetja, ki izvaja še zadnja asfaltna dela 

za letos na glavni cesti proti Moravčam. Fina prevleka bo 

narejena spomladi. V. d. direktorja Knj ižnice Domžale, g. 

Gu j tman, nas je seznanil z nov imi pogoj i poslovanja po 

spremembi zakona o knjižnicah, ki bo za nas vsaj nekoliko 

finančno ugodnejši 

Obč insk i svet je na svoji seji z dvajset imi točkami dnevnega 

reda sprejel nekaj pomembnih sklepov. Precej polemik je izzval 

predlog 15 % povišanja cen vrtca. Po burni razpravi so tudi 

svetniki spoznali, da nam je to breme naložila država in ga 

mora zaradi slabega socialnega stanja družin pretežno pokrit i 

občina iz svojega proračuna. Predstavljen in sprejetje bil tudi 

predinvest ic i jsk i načrt za izgradnjo pr iz idka k vr tcu. Po 

zagotovilih bo Ministrstvo za šolstvo in šport prispevalo 40 % 

sredstev pri tej investicij i . 

V novem letu načr tu jemo tudi več poročanja iz naše občine po 
A T V signalu. Zato prosim vse občane, da nas obveščate o 
zan imiv ih dogodk ih , ki bi j i h skušal i , predvsem tiste na 
prostem, delno posneti z našo kamero, da bi bilo poročilo o 
nekem dogodku šc bolj zanimivo. Vodja kulturnega doma, g. 
Mi lan Kokal j , bo v bodoče intenzivneje skrbel za povezavo z 
l i t i jsko televizi jo. 

Ob sredah, od 14. do 17. ure, sem vam na razpolago za pogovor, 
seveda se morate predhodno najaviti za uskladitve terminov 

Vsem bralcem Moravških novic želim lepe in mirne praznike, 

v novem letu pa zdravja in čim več zadovoljnih dni 

L J U D M I L A NOVAK, županja 



POROČILO S 24.SEJE OS 

V novo leto s podražitvami 
Po burnih poletnih sejah je 24 .potekala v zadržanem a delavnem vzdušju, saj so k dnevnemu redu obsegajočemu 16 

točk dodali še štiri. Sejo je vodil podžupan Roman Cerar. udeležili pa so se je vsi člani OS. županja, delavci občinske 

uprave in vabljeni poročevalci k posameznim točkam. Svetniki so se udeleževali razprav in se hitro odločali. Morda je k 

temu pripomogel obisk sv. Miklavža, kise je v sejni sobi ustavil samo mimogrede, saj se mu je 5.decembra zvečer res 

mudi/o razveseljevat pridne otroke. Svetnikom pa se je delo zavleklo tja do polnoči, saj so obdelali vseh dvajset točk 

dnevnega reda in 24.sejo uspešno zaključili. 

Po sprejetju zapisnikov 20.redne, 21izredne, 22 korespondenčne in 

23.redne seje, so se svetniki takoj spopadli z zahtevno točko 

dnevnega reda, to je bilo sprejetje Investici jskega 

programa za razš i r i tev in sanaci jo obsto ječe 

deponije Dob ter uredi tve centra za ravnanje z 

odpadki. Deponija Dob bo še z zadnjimi možnostmi za deponiranje 

smeti po povišanju za 10m le uspela zagotoviti prostorza leto in pol. 

V tem času je potrebno pripraviti novo. ki bo prav tako v Dobu in se 

bo širila proti AC. Le ta pa bo zadoščala za dobo 18 let ob tolikšni 

količini odpadkov. Investicijski načrt so tako kot v ostalih občinah, 

kjer JK Prodnik opravlja komunalne storitve, svetniki sprejeli. 

Poročevalec, Marko Fatur, direktor JK Prodnik je svetnikom pojasnil 

tudi način financiranja. Od 1.1.2001 bomo po uredbi Vlade Republike 

Slovenije morali plačevati povišjo takso 611 Su"/m1. Od tega polovica 

pripade državi, polovico pa lahko pridrži podjetje, če investira v 

sodobnejši z EU usklajen okoljevarstveni projekt. Toraj investicija 

deponije ne bo bremenila občinskega proračuna temveč porabnike komunalnih 

storitev. V razpravi so svetniki sprva razmišljali o nesprejetju sklepa za povišanje 

cene, toda primanjkljaj ob zaključku obračunskega leta bi morali kriti iz občinskega 

proračuna. Glasovali so za povišanje republiške takse. 

Komandir PP Domžale Božidar Fekonja je svetnike razveselil s spodbudnim 

poročilom o dobri varnosti na območju občine tako na področju 

kriminalitete kot tudi javnega reda in miru ter prometne varnosti. Kriminaliteta se 

je povečala za 15 primerov (skupaj 81), kar pa je še vedno malo v primerjavi z 2215 

primeri kaznivih dejanj, ki so jih obravnavali na območju PP Domžale. Prometna 

varnost se je povečala, bili sta 2 prometni nesreči manj kot leto poprej (41) in k 

sreči ni bilo nobene smrtne žrtve. Promet se je na cesti Krtina Moravče Izlake 

bistveno povečal. Kršitev javnega reda in miru so obravnavali 53, večinoma gre za 

kraje. V lokalih v moravški občini so v manjših količinah zasegli prepovedane droge. 

Povabil je svetnike in tudi vse občane naj sodelujejo z obvestili, saj na ta način 

policija uspešno razišče več kršitev, posledično pa se tudi varnost v kraju veča, kar 

Občinski svet Občine Moravče se je sestal 14. novembra, ko je potrdil 

mandat sedanji županji Ljudmili Novak. Ob tej priložnosti je nastala 

tudi fotografija svetnikov in županje Občine Moravče, (foto M. Brodar) 

pa je skupna želja večine občanov in policije. Svetniki pa so komandirja zaprosili 

za pomoč pri posredovanju za hitrejšo pridobitev republiških srdstev za izgradnjo 

obvoznice. Soglasno so svetniki sprejeli informacijo o poteku priprave 

Skupnega razvojnega programa Ljubljanske urbane regije 

za obdobje 2002- 2006, ki ga je pripravilo podjetje 0IK0S d.o.o. predstavil 

pa Jernej Stritih. Prioritetne obravnave bodo namenjene kvaliteti življenja in 

razvoju gospodarstva, med podprogrami pa so največ pozornosti namenili javnemu 

prevozu s kamniško železnico, izboljšanju komunalnih storitev in oblikovanju 

poslovno obrtnih con. Nekaj pozornost je bilo namenjene tudi odpravi škode 

po poplavi v šoli. 0 škodi je poročala ravnateljica Eva Karažija, pooblaščeni 

cenilci še niso posredovali elaboratov o oceni škode. Komisija za odpravo škode, 

ki jo je imenoval Svet OŠ Jurija Vege in jo sestavljajo tudi nekateri svetniki, je 

ravnateljici znova ponudil pomoč pri pripravi sanacije. Svetniki so s sklepom tudi 

formalo šoli predali v upravljanje prizidek k OŠ, ki že celo leto služi v 

namen kvalitetnega šolskega dela. Hkrati so sprejeli še dokument 

Spoštovane občanke in občani Občine Moravče! 
Gibalo razvoja je človeška želja po VEČ! In zalo si vsi skupaj prizadevamo, tla hi prišli čini bližje temu cilju, in sicer 

V osebni rasli, v družinskih odnosih, v življenju lokalne skupnosti, države in človeštva nasploh. Kolikor bolj nam tO 

uspeva v materialnem smislu, toliko manj čutimo potrebo po notranjem razvoju in iskanju smisla našega življenja. 

Zato vam bom v imenu svetnikov Občine Moravče, uprave, delavcev občine in tudi v svojem imenu zaželela lepe praznične 
dni, polne bogatih medsebojnih odnosov in zavedanja, da spadamo v tisti majhen procent človeštva, ki ima vsak dan vsaj 

kruh in vodo na mizi, ki spi V topli postelji in živi v miru v samostojni, z naravnimi lepotami bogato obdarjeni demokratični 

ilrž.avi. Res je, da nam Se veliko stvari manjka, toda zadovoljstvo je v tem, če znamo ceniti to. kar ž.e imamo, 

'/.elan vam, da hi vam zdravje dobro služilo, da ne hi doživeli kakšne nesreče, da hi znali dajati in prejemali 

ljubezen: poleni pa ima človek vse lisle osnovne pogoje, da se lahko veseli življenja in svojega mesta na tem koščku 

naše 'Zemlje. Želim vam tudi, da ne hi izgubljali moči za malenkosti, pač pa da bi znali videli bistvo in iskati pot za 

uresničitev zastavljenih ciljev. Tudi mi vsi, ki vodimo to občino, se bomo trudili po svojih močeh prispevati k vašemu 

večjemu zadovoljstvu, 

LJUDMILA NOVAK, ž.upanpi 

Vse občane vabimo.da skupaj z županjo nazdravijo novemu letu v osrednjem parku v Moravčah in si v prvih minutah leta ogledajo ognjemet. 



Predinvest ic i jsk i program za gradnjo prizidka k vr tcu, na 

osnovi katerega bo pristojno ministrstvo zagotovilo 40 % delež investicijske 

vrednosti. Manj razveseljujoče za starše malih nadebudnežev pa je podražitev 

vrtca za 15 %, kar je posledica zahtev Kolektivne pogodbe za negospodarstvo, 

ki delodajalca obvezuje za sorazmerno rast dohodkov zaposlenih. Svetnikom ni 

bilo povšeči poročilo Nadzornega odbora, sprejeli so ga kot 

informacijo, od njega pa zahtevajo odgovore, ki so jih Nadzornemu svetu postavili 

in obsežnejše poročilo. Kot informacijo so sprejeli tudi poročilo o delu 

Komisije za postavitev obeležja zamolčanim žrtvam. Predlagali 

so, naj bi se izdelala karta vseh morišč na Moravškem, za kar bo županja imenovala 

novo komisijo. Brez večje razprave so sprejeli rebalans proračuna in 

Odlok o začasnem f inanc i ran ju p ro računsk ih pot reb 

Občine Moravče v letu 2002, Pravilnik o oddaji neprofitnih 

stanovanj Občine Moravče, sprembe in dopolnitve Odloka 

o organiz i ranju pomoči na domu in mer i l ih za določanje 

plačil storitev. Svetniki so po daljši razpravi sprejeli sklep o povišanju 

izhodiščne vrednosti točke za izračun nadomestila za uporabo 

stavbnega zemljišča, ki se s 0,30 SIT poviša na 0,33 SIT. Gradbena cena za 

leto 2002 znaša 159.586,90 SrT/m2. Kritično so se v razprvi odzvali na predlog o 

podelitvi koncesije za opravljanje dimnikarskih stor i tev na 

območju občine Moravče. Na ponovljeni razpis sta se z vso zahtevano 

dokumentacijo prijavila Dimnikarstvo Alič, Kasim Alič s.p.. Cesta dveh cesarjev 

108h, Ljubljana in Dimnikarstvo Litija s.p. Franc Dobravec, Sitarjevška 47a, Litija. 

Komisija, ki je odprla ponudbe in pregledla razpisno dokumentacijo, je kot 

primernejšega koncesionarja ugotovila Dimnikarstvo Litija, svetniki pa so po 

razpravi koncesijo podelili cenejšemu ponudniku Dimnikarstvu Alič, ki to dejavnost 

opravlja še v občinah Ig in Brezovica. Prvi obiski pri strankah pa bodo pokazali, če 

je bila odločitev svetnikov dovolj premišljena. Do nekaterih menjav je prišlo 

PRI JAT* U I 

V iztekajočem letu 2 0 0 1 , smo 

skupaj doživeli veliko dobrega, 

vendar je čas zaznamoval tudi 

val nasilja, ki je rezultat časa, ki ga živimo 

LDS 
Liberalna demokracija Slovenije 

U p a m o in zato si p r izadevamo, da bo teh moreč ih 

t renutkov vse manj , saj vemo, da v kolikor b o m o sledili 

našim polit ičnim usmeritvam do takih tragičnih dogodkov 

ne mora prit i. 

Zato vsem simpatizerjem LDS ter vsem občanom 

želimo vesele praznike ter zdravo in uspehov polno 

NOVO LETO 2002. 

LDS Občinski odbor Moravče 

Spoštovane C l C C l f R 

občanke in občani. N I N ^ K _ L f 

Leto se počasi pr ib l ižu je a i | | , | i | j , | | ' | u y | i y , u / g n T T T T B 
svojemu zaključku. 

Republika Slovenija je sprejela svoj proračun za leto 2002. 

Zato tudi pričakujemo, da bo v skladu z zakonom, županja 

predlagala Občinskemu svetu v sprejem proračun tudi za občino 

Moravče. 

Kot stranka zahtevamo, da bo naravnan razvojno, saj mora 

nadaljevati uspešno pot dosedanjega razvoja. Slovenska 

ljudska stranka bo zato vložila vse napore, da bo do tega tudi 

prišlo in vas sproti obeščala o vseh aktivnostih. 

Naj pa izkoristimo ta predpraznični čas in vam vsem zaželimo res 
vesel božič ter zdravo novo leto 2002. 

OO SLS+SKD Moravče 

tudi v odborih in komisijah. Barbaro Kunavar iz Odbora za socialo 

zamnjuje Cvetka Vesel, v Odboru za turizem Ivico Cerar zamnjeje Marija Peterka iz 

Češnjic, Milko Novak v Uredniškem odboru nadomešča Aleš Vozel, županja pa 

prevzema vodenje Izdajateljskega sveta od Matjaža Kočarja. Komisijo za vzgojo 

v cestnem prometu sestavljajo Martin Jančar, Janez Urankar, Marko Kladnik, 

Danica Jančar in Milan Brodar. Milan Kokalj, vodja KD, bo našo občino zastopal v 

Svetu Javnega sklada RS za ljubiteljske kulturne dejavnosti. Pobude in 

predlogi so bili tudi na tej seji v korist komunalnih vprašanj. Z obžalovanjem 

nad počasnim delovanjem inšpekcijskih služb so svetniki morali ugotoviti, da 

Moravčani v tem letu po vsej verjetnosti ne bomo imeli lekarne, razen, če bi se 

morda kateri od darežljivih decembrskih mož zmotil. Še vedno pereč problem je 

zdravstvo. Pacienti so z delom dr. Dežmana zelo zadovoljni, ker se bolniku res 

posveti in z njim opravi daljši razgovor, toda vrsta v čakalnici je vsak dan daljša. 

Direktor ZD Domžale dr. Grošelj je v razgovoru z županjo povedal, da možnosti za 

dodatnega zdravnika ni. Svetniki pa so se vprašali tudi, če je moč podeliti koncesijo. 

Za konec pa so se odločili za prekinitev predkupne pogodbe za staro Rašico s 

podjetjem Gramis iz Kočevja. 

M AL 

Spet je leto naokrog in bližajo se 

božični in novoletni prazniki. 
SDS 

Želimo Vam, da bi jih prijetno preživeli 

v krogu svojih najbližjih, da bi Vam leto, ki prihaja, prineslo 

obilo zdravja, sreče in miru. 

00 SDS MORAVČE 

Dr. Andrej BAJUK ponovno 
izvoljen za predsednika NSi 

Temeljne programske smernice pol i t ičnega delovanja 

Nove Slovenije izhajajo iz spodaj navedenih ugotovitev in 

temel j i jo na osnovnem cil ju, ki je dokončanje procesa 

tranzicije. Ta cilj se, upoštevajoč politični razvoj svobodne 

Evrope po koncu druge svetovne vojne, smiselno dopolnjuje 

z vkl jučevanjem Slovenije v evropske integracijske tokove 

in evroatlantske organizacije. Celotni prostor demokratične 

Evrope je na poti miroljubne združitve v območje svobode, 

pravičnost i in miru. S padcem komunis t ičn ih režimov v 

Vzhodni in Srednji Evropi je nastopila realnost, ki omogoča 

in kliče k ponovni združitvi celotne Evrope. 

V evropsko družino demokracij se vračamo, ne več podrejeni 

kakor nekdaj, marveč suvereni nosilci svoje državnosti in 

nacionalne enkratnost i ; vračamo se v družbo evropskih 

narodov in držav, kjer smo - na zelo drugačen način - že 

bili, a bomo šele zdaj zasedli mesto, ki smo si ga v tisoč letih 

ustvarili z vztrajanjem pri svojih in evropskih duhovnih 

vrednotah. V tem prostoru bo Slovenija vsestransko uspešen 

dejavnik in bo vsem svoj im državl janom na njenih t leh, v 

okv i ru združene Evrope, lahko nud i la v isoko raven 

duhovnega in materialnega blagostanja le, če bo v resnici 

dokončala tranzicijo iz postkomunizma v živo in delujočo 

svobodno demokratično družbo. 

(iz listine sprejete na 1. rednem kongresu Nove Slovenije) 

OO NOVE SLOVENIJE MORAVČE VAM VOŠČI 
BLAGOSLOVLJENE BOŽIČNE PRAZNIKE IN 
SREČNO, ZDRAVO IN USPEŠNO LETO 2002! 

ALOJZIJ ŠTEFAN, predsednik OO NSi 



Kdo je naša županja? 
Spoznajte jo v sliki in besedi. 
Mladost je preživ l ja la na 

Štajerskem. Otroške radosti je 

delila z vaškimi otroki, saj sta 

bila brata in sestra prestara 

ali premlada za igro, zato je 

bila družbo vrstnikov prisiljena 

poiskati. Od kar se spomni je 

bila družabno bitje z veliko 

zamis l im i in n e m i r n o 

ustvarjalno žilico, ki jo je gnala 

v naročje številnim težavam. In znala j ih je rešiti. Ostarela starša in mlajšega 

brat, k i je podedoval kmetijo, rada obiskuje. Posebno navezanost čuti do 

sestre, čeprav je celo desetletje starejša od nje. 

V domači cerkvi na Štajerskem je svoj da izrekla možu Romanu in se z 

njim preselila na Imenje. Petnajst let bo že tega. V novem domu živi v 

razširjeni družini skupaj z moževo mamo Mari. Kmetujejo na majhni posesti 

in oba z možem zavzeto opravljata tudi poklicno delo. Vključujeta se v 

politično in družbeno življenje. 

Milka je profesorica slovenščine in 

nemščine. Poučuje v zavodu za 

invalidno mladino v Kamniku. Na sliki 

je s svojimi učenci. Šest let so si z njo, 

razredničarko, delili radosti in težave 

odraščanja. 

Umetniška žil ica in veselje do 

druženja jo je pred petimi leti gnala 

novim dogodivščinam naproti, saj 

je bila pobudnica ustanovitve K1D 

Limbar. V petih letih delovanja je 

društvo doseglo hiter razvoj in v kulturno podobo domače občine doprineslo 

velik prispevek. V vsem času delovanja mu predseduje, režira igre za Dramsko 

skupino. Spopadla se je celo s pisanjem dramskega besedila za zadnjo 

premiero Umetnik na poiskanju 

ali vse za fasado. 

Otroci Sara, Tilen in Rozala se 

vesele vsake proste ur ice 

preživete s staršema. Posnetek 

je z enega od p o č i t n i š k i h 

oddihov. 

Od 4. novembra je županja naše 

občine. V zavodu, kjer poučuje 

je zelo zadovoljna, saj je našla 

kolektiv, kjer se drug drugega 

»gor držijo« neglede na dobre in 

slabe plati poklica. Tudi kot 

župnja še vedno dva dni v tednu 

poučuje, t r i pa namenja 

številnim obveznostim v občini. 

M A/..fotografije so iz 
družinskega arhiva Novakovih 

V Spodnjem Prekru so dobili 
novo asfaltno prevleko 
Na podlag i spre je tega sklepa Občinskega sveta 

Občine Moravče o f inanciranju asfalt iranja ceste v 

S p o d n j e m Prek ru v m e s e c u j u l i j u le tos in o b 

s o d e l o v a n j u o b č a n o v S p o d n j e g a Prekra je bi l 

asfaltiran odsek ceste od doma krajanov na Hribu nad 

Ribčami do vasi Spodnji Prekar. 

Novoasfaltirani odsek dolžine 4 0 0 metrov je zagotovo 

pomembna pridobitev v KS Velika vas, kjer je še veliko 

ki lometrov cest makadamskih. 

T 1 
V 

Trak je prerezala podžupanja Ivanka Kocjančič ob 

sodelovanju Marjana Kokalja, predsednika KS Velika 

vas in Miha Prusnika, ki je gotovo najbolj zavzet član 

gradbenega odbora. 

Otvoritev novoasfaltirane ceste kliče po nadaljevanju 

del in čimprejšnj i asfaltni povezavi z dol ino Save. Žal 

pa se vse prevečkrat s reču jemo s problemi , kot je 

pr idobivanje zemljišč in ustrezne dokumentac i je za 

gradnjo. Zagotovo si vsi občani od Desna do Velike 

vasi želijo, da bi v najkrajšem možnem času korak za 

korakom dobivali povezavo z občinskim središčem in 

z dol ino ob Savi. Cestna povezava bo odpirala vrata 

tudi ostal im pr idobi tvam, ki bodo izboljšale kvaliteto 

življenja v nekol iko bolj oddal jenih vaseh v občini 

Moravče. 

MILAN BRODAR 

Zadrževalnik Drtijščica je bil za nekaj dni že zalit z vodo. 

Tisti, ki so si zadrževalnik ogledali, si lahko predstavljajo, 

da bo potrebno območje zadrževalnika Drtijščica, ki že 

sedaj privablja številne sprehajalce, vključiti v turistično 

ponudbo. Razgovore glede načrtovanja vsebine izrabe 

območja ob zadrževalniku bo potrebno pričeti čimprej, 

sicer bomo priče stihijski izrabi prostora, ki bo za seboj 

puščala le onesnaževanje okolja in druge neprijetnosti. 

Programi bi morali biti narejeni v soglasju z lastniki 

zemljišč, usmeritvami in delovanjem posameznih društev 

in tistih posameznikov, ki vidijo nove priložnosti za 

razvoj turizma v občini Moravče. 

M I L A N BRODAR 



Večletna prizadevanja obrodila sadove 

Nov cestni priključek za Dešen 
V začetku leta 2001 je Direkcija RS za ceste s svojimi izvajalci 
začela z rekonstrukcijo regionalne ceste Šentjakob-Litija, 
odsek Ribče-Vernek. 

Pr ipomb Krajevnih skupnos t i Ribče in Dešen pripravljalci 

projekta niso upoštevali. »Vzeli«oziroma podrli so avtobusno 

postajališče krajanov Desna v Dašniku in jo prestavili tristo metrov 

nižje. Na tej cesti je promet zelo gost in hoja po cesti nevarna. 

Zato so krajani od investitorja zahtevali izgradnjo pločnika na 

relaciji Ribče-Vernek in nov priključek za Dešen. 

Sledi l i so števi lni ses tank i in razgovori med udeleženci: KS 

Ribče, KS Dešen, občinama Litija in Moravče, Direkcijo RS za 

ceste, Ministrstvom za promet in zveze, IBT Trbovlje in izvajalci 

na terenu. Poleg tega je bil vložen amandma za mankajoča 

sredstva v Državni zbor, ki pa ni bil sprejet. 

Vsa dotakratna prizadevanja niso bila uspešna, zato so krajani 

30 .6 .2001 organizirali protest na regionalni cesti v Dašniku in 

nanj poleg predstavnikov zgoraj naštetih organizaciji povabili še 

predsednika Državnega zbora Boruta Pahorja. 

P r e d s e d n i k a svetov KS Dešen in Ribče sta g. Pahorju 

predstavila problematiko obeh krajevnih skupnosti, vezano na 

ta cestni odsek. Gospod Pahor je ob navzočnosti krajanov, 

poslanca Državnega zbora g. Francija Rokavcaing. Mirana Potrča 

ter župana občine Litija Mirka Kaplje obljubil, da bo storil vse, 

da se zahteve krajanov realizirajo. 

Ko pišem ta članek, Vam moram z veseljem povedati, da je že 

izgrajen priključek za Dešen in pločnik od Ribč mimo Dašnika do 

Vemeka, oziroma avtobusnega postajališča, vendar še ni asfaltiran. 

Krajani Desna so do sedaj s svojim delom in denarnimi prispevki 

ogramno naredili za ureditev komunalne infrastrukture v kraju, 

zato upravičeno pričakujejo, da bo občina Moravče v prihodnjih 

proračunih zagotovila sredstva za rekonstrukcijo ceste Dešen-

Dašnik in Dešen-Zg. Prekar. 

BRANKA 

Razstava Vojna za Slovenijo 1991 
V Domžalski galeriji je bila od 7. I I - 17.11. 2001 odprta prva 

razstava »Vojna za Slovenijo 1991«, katero je pripravil center za 

vojaškozgodovinsko dejavnost SV in OO Z W S Domžale. Avtor 

razstave je Janez J. Švajcer, oblikovanje je opravil Albin Mikulič in 

oblikovanje plakata in tehnične priprave razstave pa je pripravil 

Damijan Cajhen s sodelavci. Fotografije na razstavi so delo 

različnih avtorjev. Posebnost razstave je bil prostor namenjen 

»Trzinski bitki in bojnimi zastavami in 55.0ŠTO Domžale«. Na 

razstavi sta se prikazovala dokumentarna filma o vojni za Sloveniji 

1991 in oTrzinski bitki. V uvodnem govoru je spregovoril predsednik 

OOZVVS Domžale g. Dominik Grmek, še posebajje pozdravljam 

ga.Mojco Peperko, njeno hčerko Petro in mamo pokojnega 

Edvarda Peperka. K besedi je pozval županjo ga. Cveto Zalokar 

Oražem, da spregovori nekaj besed in odpre razstavo. V kulturnem 

programu so sodelovali učenci GŠ Domžale. 

Razstava Vojna Z A Slovenijo 1991 je prispevek Slovenske 

vojske k ohranjanju spomina na najbolj pomembno obdobje 

slovenskega naroda in k počastitvi desete obletnice vojne. 

Fotografije in dokumenti so zbrani iz vse Slovenije. Zbrali so 

j ih Slovenska vojska, veterani, predstavniki policije, civilne 

zaščite, muzeji in posamezniki. Tako smo ob 10. obletnici 

pripravili prvo veliko razstavo o vojni za Slovenijo leta 1991. 

DANILOKASTELIC 

Javna razsvetljava, 
DA ali NE? 

Onesnaženje! Beseda, ki spremlja naš vsakdan že vrsto let! 

Pod onesnaženje lahko p r i š te jemo tud i J A V N O 

RAZSVETLJAVO! Zakaj? Razlaga sledi. Javna razsvetljava je 

v varnostne namene zelo koristna, vendar ima kot vsaka 

medalja tudi ta dve plati. Neustrezna javna razsvetljava-

nezasenčena prši svetlobo vse naokoli, le v tla jo usmeri bolj 

malo ali pa sploh nič. Kaj nam pomagajo javne luči, če pa le te 

osvetljujejo nebo! Mar niso namenjene osvetljevanju cest? 

Neustrezna hlevska luč 

Neustrezna luč na Petrolu 

Slovenski astronomi in naravovarstvenih z raznimi akcijami 

predstavljamo ta problem javnosti, pa smo do sedaj dosegli 

bolj malo. In kaj je največji problem? Umetna svetloba zmoti 

naravni bioritem življenja nočnih živali, kar se kaže ob večjem 

upadu nekaterih nočnih žuželk. To pa seveda ni dobro za 

naravno ravnovesje, astronomom pa preosvetljenost neba 

onemogoča normalno delo! Naj kot zanimivost dodam, daje 

svetloba našo najbližjo galaksijo zapustila takrat, ko so se po 

našem planetu plazili dinozavri in da se na koncu izgubi v 

umetni svetlobi. Res škoda! Tudi v naši občini je neustreznih 

svetilk mnogo preveč, ustreznih je samo četrt! To lahko 

preverite: poglejte slike! Pod črko A sta dva primera neustrezne 

svetilke, takšne prevladujejo v naši občini, pod črko B pa sta 

dva primera zelo ustreznih, varčnih ekoloških svetilk! Katerih 

boste več našteli? Vendar pa niso neustrezne samo javne luči. 

V naši občini pa sploh povsod po Sloveniji imamo veliko 

Zelo ustrezna 

razsvetljava. 

Popolnoma zasenčena 
in varna razsvetljava. 

prečudovitih cerkva! Ze prav, da so osvetljene, samo če bi bile 

ustrezno, to pa na žalost ni nobena. Končna misel. Komu 

služijo osvetljeni spomeniki, cerkve, ulice..itd. oh dveh zjutraj? 

Komarjem? Pač še eno nepremišljeno človeško dejanje. Če ne 

verjamete v moje besede, se zvečer samo ozrite proti Ljubljanski 

kotl ini! Vse žari, koliko kilovatnih ur električne energije gre v 

nebo? To pa samo zaradi neustrezne razsvetljave. Naj dodam 

podatek iz leta 1997, v Ljubl jani za javno razsvetljavo 

porabljenih 160 milijonov SIT (1,7 milijona D E M ) . Kaj nebi 

bilo bolje, da bi prihranjen denar ter odvečno električno energijo 

(ta je namenjena javni razsvetljavi) uporabili za ogrevanje 

stanovanj,..itd? To je moj predlog! Lepo prosim, da poda svoje 

mnenje na to temo še županja ali kdo od pristojnih. 

M A TEJ MIHELČIČ 



Gasilsko tekmovanje za memorial Staša Lobar 
Prostovol jno gasilsko društvo Moravče je 27.oktobra letos 

organiziralo odprto gasilsko tekmovanje za člane in članice v 

spomin na pokojnega dolgoletnega operativnega člana PGD 

Moravče, S taša Lebarja. Poveljstvo PGD Moravče je razpis 

za tekmovan je poslalo vsem prostovol jn im in industr i jskim 

gasi lsk im d ruš tvom v obč inah Domžale, Mengeš , Trzin, 

Lukovica in Moravče. Vabilu se je 9 društev z 12 enotami 

č lanov in 1 enoto č lanic. Tekmovan je je poteka lo na 

avtobusnem postajališču v Moravčah, enote pa so lahko svojo 

udeležbo prijavile od 12. do 16. ure. 

Tekmovalne enote, sestavljene iz 9 tekmovalcev z dvema 

napadalnima skupinama, so svoje znanje in izkušnje pokazale 

z izvedbo hitre mokre vaje z motorno brizgalno. Vse enote so 

vajo izvedle pravi lno, najboljši rezultat pa je dosegla prva 

enota iz PGD Krašce (Krašce I), ki je vajo izvedla brez napaka 

v 57,5 sekundah in tako dosegla 942 ,5 točk. Začetno število 

1 0 0 0 točk je pri članih in članicah enako za vse enote. Za 

manj kot točko je zaostala enota iz PGD Studenec, naslednje 

enote pa so imele že nekoliko večje zaostanke. 

Tekmovala je le ena enota članic - PGD Moravče, za kar zasluži 

pohvalo. 

PGD Moravče je zelo dobro organiziralo tekmovanje , ki bo 

postalo t rad ic iona lno . Zmagova lna enota je tako dobi la 

prehodn i pokal za memor ia l S taša Lebar, če pa bi ji uspelo 

zmagati tudi na naslednjih dveh tekmovanjih, bo pokal postal 

Občinski štab civilno 
zaščite Moravče v Posočju 
Člani Občinskega štaba civ i lne zaščite Moravče so bi l i ob 

koncu meseca oktobra v Logu pod Mangr tom, kjer so si 

ogledali stanje po plazu v preteklem letu. Ogledi plazu in do 

sedaj izvršene sanacije potekajo pod vodstvom Republiške 

uprave za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami. 

Na ogledu so č lani Občinskega štaba za c i v i l no zaščito 

Moravče v ide l i , kako obsežne in g roz l j i ve so posledice 

drobirskega toka Stože, ki je uničil lepote doline Koritnice in 

popolnoma spremenil v idez s l ikov i te dol ine v Logu pod 

Mangr tom. Sanacija n ikakor še ni končana in k sreči v 

letošnjem letu ni bi lo ekstremno velikih nalivov, k i bi lahko 

povzročil i novo katastrofo. 

Člani štaba CZ so na enodnevnem izobraževanju spoznali, 

kako se je v konkretni situacij i potrebno znajt i , najprej za 

zagotovitev varnosti občanov, pa tudi kako je o tovrstnih ali 

drugih katastrofah potrebno obveščati medije. V Posočju so 

namreč spoznali, da netočno obveščanje raznih poročevalcev 

lahko povzroča dodatne zaplete. V 

k r i t i č n i h s i tuac i jah č loveške žr tve 

lahko nastanejo tud i zaradi 

neupoštevanja navodi l in pr iporoč i l 

tistih, ki vodijo reševalne akcije. 

Katastrof v takšnem obsegu, kot je bila 

v Posoč ju , v o b č i n i M o r a v č e ne 

pričakujemo, pa vendar bo morala bit i 

t u d i c i v i l n a zašč i ta p r i p r a v l j e n a 

pos redova t i v n a r a v n i h in d r u g i h £~ 

nesrečah, ki bi lahko doletele območje S fc 

naše občine. Civ i lno zaščito v občini 

njena trajna last. Prehodni pokal je podelila Irena Lebar, žena 

pokojnega Staša Lebarja. 

Rezultati tekmovanja so bili naslednji: 

Kategorija Vrstni 

red 

Ekipa Število 

doseženih 

točk 

ČLANI A 1 PGD KRAŠCE I 9 4 2 , 5 

2 PGD STUDENEC 941 ,6 

3 PGD MENGEŠ 9 3 7 , 0 

4 PGD ROVA 9 3 5 , 8 

5 P G D V R H P O U E I I 9 3 4 , 8 

6 PGD KRAŠCE II 9 3 2 , 3 

7 PGD MORAVČE II 9 2 8 , 8 

8 PGD MORAVČE I 9 2 0 , 0 

9 PGD PEČE 911,8 

10 PGD VELIKA VAS 8 7 2 , 0 

11 PGD TROJANE 8 6 2 , 0 

12 P G D V R H P O U E I 8 4 4 , 9 

ČLANICE A 1 PGD MORAVČE 8 8 3 , 0 

B. BRVAR 

MLADINSKI GASILSKI KVIZ 
Ali veste kako lahko mladi gasilec Jurček pogasi požar? Če 

ne, vprašajte mlade igralce in učiteljico Fani Pačnik. ki so 

nam zaigrali v soboto, 8. decembra v gasilnem domu na 

Vrh polju, kjer so se letos že četrtič mladi gasilci gasilske zveze 

Moravče pomerili na gasilskem kvizu. 

Udeležili so se ga tekmovalci iz vseh petih prostovoljnih 

društev, kjer so pomeri l i moči na razl ičnih področj ih . 

Voditel j ica Bernarda Mal in stroga komisi ja, so mlade 

tekmovalce vodili skozi različna vprašanja, da pa je bila stvar 

še bolj zanimiva, pa so morali tekmovalci pokazati tudi ročne 

spretnosti - met žogice v koš. 

Končni rezultat je bil zelo tesen in tako je 1. mesto pripadlo 

PGD Peče, ki je v last dobilo prehodni pokal, 2. mesto so 

zasedli tekmovalci iz PGD Krašce, sledili so j im domačini iz 

PGD Vrhpolje, 4. mesto je osvojilo PGD Velika vas, 5. mesto 

pa najmlajši udeleženci kviza, tekmovalci iz PGD Moravče. 

Veliko uspeha v nadalnjem delu in pridobivanju znanja sta 

zaželela mladim županja Ljudmila Novak in predsednik G Z 

Moravče Ivan Vidic. 

ANDREJA VAVPETJC 

Moravče bo potrebno najprej kadrovsko 

okrepi t i , nato pa postopoma zagotoviti 

tudi najosnovnejšo opremo. 

Č lan i Obč inskega štaba C Z so se z 

enodnevnega i zob raževan ja v r n i l i 

zadovoljni, saj so na terenu in v učilnici 

spoznali vzroke za nastalo katastrofo, 

potek reševanja in sanacijska dela, ki so 

bi la do sedaj opravljena. 

MILANBRODAR 



ZAKOL GOVEDA 
Večina kmetij v občini Moravče redi govedo. Po 
.statističnih podatkih popisa kmetij za leto 2000 je 
na območju občine Moravče 3203 glave goveda, 
od tega 850 krav molznic in 608 krav dojilj, 61 konj 
( 36 brejih ž.rebic in kobil), 470 prašičev, 84 ovc in 
83 koz.. Nekaj prašičev, jagenčkov in kozličkov 
kmetje prodajo za z.akol, ostale pa namenijo domači 
porabi. 

Promet z živalmi pomeni vsako spremembo stanja 
na kmetiji. Zaradi preteklosti je potrebno poudariti, 
da se sedaj lastnik živali sam odloči, ali bo dal žival 
v odkup ali pa jo bo zaklal za svoje potrebe. Država 
od lastnika zahteva le, da so živali zdrave in jih 
hrani z dovoljeno krmo, da ima vse živali označene 
in vodi hlevsko knjigo, da si pred odhodom živali s 
kmetije pridobi dovoljenje veterinarske službe in 
da o spremembah obvešča službo za identifikacijo. 
Zakonodaja tudi zahteva, da se govedo zakolje v 
klavnici in z.ato klanje goveda na domu spada med 
črni zakol, ki ga država sankcionira. 
Veljavna ureditev nadzora nad živino in prometa z. 
njo, je letos mnoge postavila pred odločitev ali 
opraviti legalni zakol goveda v klavnici ali kršiti 
zakonodajo. Zadruga se je takoj odzvala z 
organizacijo uslužnostnega klanja. V služnostno 
klanje izvaja klavnica in lastnik po zakolu in plačilu 
stroškov prevzame meso. Klavnica zaračuna klanje, 
odvoz, predelavo in uničenje klavniških odpadkov 
ter pregled na BSE. pri starejših živalih. Dodatni 
strošek je še plačilo prevoza, posredovanje klanja 
in taksa za izdajo zdravniškega spričevala živali. 
Seveda obstaja v zadrugi vpeljan odkup govedi, ki se 
stalno povečuje (okoli 400 glav govedi letno). Večina 
odkupa predstavlja mlado pitano govedo iz. manjših 
moravških kmetij, ki nimajo možnosti z.a usmeritev v 
mlečno proizvodnjo. Ostalo so krave, ki so vse 
podvržene strogemu nadzoru nad boleznijo BSE. 
Velja omeniti, da je z.akol potrebno načrtovati 
pravočasno in daje možno klati le živali z urejenimi 
dokumenti.To velja tako z.a odkup kot z.a uslužnostno 
klanje. Podrobnejše informacije o odkupu ali 
usluž.nostnem klanju in načinu prijave v evidenco 
so v zadrugi vedno dostopne vsem kmetom. KG/ 
Moravče vam z.a živino, ki jo odkupimo ali za vas 
posreduje pri usluž.nostnem zakolu, vloži tudi vlogo 
za dodelitev subvencije, če ste seveda do nje 
upravičeni. Pri tem se pogosto zastavlja vprašanje: 
ali je lastnik upravičen do subvencije v primeru 
uslužnostnega klanja? Tudi pri usluž.nostnem klanju 
pooblaščeni preglednik izdela zapisnik, ki je eden 
od pogojev za pridobitev subvencije, dokument 
klavca na črno pa ni uradno priznana listina in do 
subvencije lastnik ni upravičen. 
Po vsakem zakolu označenih živali lastnika čaka še 
postopek odjave živali iz. registra. Tudi tu se pri 
črnem zakolu pojavi težava, saj obrazec ne 
predvideva zakola doma. Neodjava živali pa bo 
zagotovo spodbudila pristojne službe, da si jo 
pobliž.e ogledajo v hlevu. 

T. JEMEC, KGZ Moravče 

Vključevanje ženske v razvoj kmetije, 
družine in širši razvoj podeželja 

Strategija slovenskega kmetijstva naj bi šla v smeri povečanja 

konkurenčnosti, katero pa lahko zadržijo le večje kmetije. Manjše kmetije 

se bodo ohranile le, če bodo šle v smeri ekološko zanimivih dopolnilnih 

dejavnosti, kot je turizem in obrt na podeželju. Slovenija je lahko atraktiven 

prostor za kmete, nekmete in obiskovalce. V naši deželi ne smemo gledati 

kmetijstva samo kot pridelovalca hrane, ampak kot panogo.ki kultivira in 

ohranja kulturno krajino, ki je nuja za življenje in turizem na vasi. Ženske 

imajo verjetno na tem področju večji posluh. Imajo pomembno vlogo v 

želenih spremembah in razmišljanju. Seveda pa je osnova slovenskega 

kmetijstva kmečka družina. Kmečke žene se zavedajo svojih problemov. 

Ekonomisti s področja kmetijstva so nas pred časom javno seznanili, da 

dohodki na kmetijah kar 30% zaostajajo za povprečnim dohodkom v 

gospodarstvu. Bore malo dohodka in napredka bi ostalo na tistih 

kmetijah, ki vlagajo v razvoj kmetije in ohranitev kmečke družine, če na 

mešanih in čistih kmetijah ne bi žene poleg dela v kmetijstvu opravljale 

dela vzgojiteljice, negovalke ostarelih in hkrati še poslanstvo matere in 

žene, njihovi možje pa Z lastnim delom tudi mnoga vzdrževalna dela, 

našega podeželja preprosto ne bi bilo. Zaradi premajhnih dohodkov iz 

kmetije marsikatera kmetica v občini Moravče pokojninsko in invalidsko 

ni zavarovana, mnogo žena je samo zdravstveno zavarovanih. Te kmetice 

bodo imele tudi slabo socialno varnost v jeseni življenja, vendar to ne 

pomeni, da danes ne opravljajo svojega dela. Morda več prispevajo za 

ohranitev naše družbe, kot tisti, ki j im je v mestu vse dano, in zato tudi 

nekaj plača. Delo na kmetiji pogosto nima napisane cene. Ekonomska 

odvisnost je pogosto povezana tudi s psihično odvisnostjo in brez zadrege 

lahko rečemo, da se tudi kmetice poleg fizične obremenjenosti srečujejo 

tudi z ostalimi problemi. Ankete kažejo, da imajo najnižjo izobrazbo tiste 

kmetice, ki niso bile nikdar zavarovane. Mnogim narava dela na kmetijah 

kljub talentom ni omogočila šolanja, pa so kljub temu danes uspešne na 

svojih kmeti jah, svetih šol, občinah...itd...60%kmetic ni koristi lo 

porodniškega dopusta, le 20% je svoje otroke vključilo v vrtec. Danes so 

se razmere nekoliko spremenile. Mlade kmetice so vedno bolj izobražene, 

zavedajo se svojega poslanstva. Včasih bi lahko rekli, da so zlasti na 

mešanih kmetijah žene managerji na kmetiji, zato si želijo čimveč znanja, 

informacij, rade pokukajo tudi v sodobno življenje izven kmetijstva, zelo 

malo pa se j ih vključuje v politično življenje, ker za to enostavno ni dovolj 

časa, dokler za to ni pogojev v družini. Večina imajo ženske enakopraven 

položaj na kmetijah ali celo nadrejen. To so po posesti predvsem manjše 

kmetije, kjer je ponavadi izven kmetije zaposlen moški. Ženska je tako 

zaposlena doma, kjer ustvarja svojo ekonomsko neodvisnost, ima reden 

in občasen dohodek, kakršenkoli žeje. Te ženske odločajo in soodločajo 

o vseh odločitvah na kmetiji, v družini, o vzgoji, šolanju otrok in ostalo. 

Imajo svojo organizacijo dela, dopolnilne dejavnosti in tudi nekoliko 

prostega časa v primerjavi s kmetico s tradicionalnim kmetovanjem. Druga 

skupina so ženske, kjer so moški zaposleni samo na kmetiji. Posebno na 

čistih manjših kmetijah imajo žene v družini na kmetiji manjši vpliv na 

odločanje o gospodarjenju na kmet i j i in ženska odloča bol j o 

gospodinjstvu, družini. Zaradi ekonomske odvisnosti od moža se žena 

počuti včasih nekoliko zapostavljena. Vendar mlajše kmetice, ki so večina 

že izobražene in jih je večina pokukalo za nekaj let tudi na delo izven 

kmetije, se vedno bolj zavedajo,da si morajo ženske same v lastnem 

okolju priboriti pravice. Kmetice morajo biti bolj upoštevane v okolju, aktivne 

so v šolah, turističnih društvih. Prav kmetice so tiste, ki prenašajo tradicijo 

gospodinjstva, urejenosti doma in običajev na nadaljnje rodove. Zato se 

izobražuje jo preko kmet i jske svetovalne službe na področ ju 

gospodinjstva, urejenosti domačije, predelave živil, vzgoji, zakonodaji....in 

se organizirano med seboj povezujejo v društva, sekcije, kamor se 

vključujejo tudi ostale žene, tiste ki si želijo čim več znanja za prijetno 

življenje družin in skupnosti na podeželju. 

IVANKA KOCIANČIC 



NAJSTAREJŠA OBČANKA MORAVSKE OBČINE 

ALESEVA M A M A 
Frančiška Capuder, rojena Pergar 

V daljnem letu 1903 trinajstega oktobra sta zakonca Janez in 

Terezija PERGAR v Lukovem mlinu povila desetega otroka, ki 

stajo krstila z imenom Frančiška. Ob rojstvu nista vedela, da j i bo 

usojeno dočakati leto 2001, ko je postala najstarejša občanka 

naše doline. Prepričani smo, da je v gene njenega rojstva vgrajena 

tudi sreča, čeprav je bil datum trinajstega v mesecu... 

V njenem odličnem šolskem spričevalu piše, da se je rodila v 

Svinah 32, vas se sedaj imenuje Vinje, tudi tukaj je čas zahteval 

spremembo imena vasi. Mlinski kamni v tistih časih so se počasi 

vrteli, vendar so z mlinarstvom in kmetovanjem preživljali družino 

zenajstmi otroki, katere član je tudi naša jubilantka. Ob iztekajoči 

vodi naše doline in ob vrtenju mlinskih koles je v krogu družine 

preživele srečno otroštvo, na pragu prve svetovne morije, ki nam 

jo je vsilil čas. 

Na dan birme je v gostilni pri »NAD LOGU« ob kosilu zvedela, da 

je bil v Sarajevu ubit prestolonaslednik Ferdinand in po tem 

sporočilu j i hrana ni več teknila. 

Leta 1920 seje včlanila v cerkveni pevski zbor in ORLA ter kot 

mlada pevka obogatila petje, ki je donelo pod velbi naših cerkva. 

Kot odlična pevka seje spoznala s takratnim organistom Alešem 

Capudrom. Poročila sta se leta 1930. Mož Aleš je to službo opravljal 

od leta 1910. V njunem zakonu seje rodilo osem otrok, od katerih 

sta dva mlada umrla, sedaj pa j ih živi še pet. Aleš je opravljal službo 

cerkvenega organista, bil pa je tudi pevovodja prosvetnega zbora 

ORLOV. Ker so bili dohodki od navadne službe nizki, je sočasno 

od leta 1920 vodil trgovino K O N Z U M , v Ljudskem domu, kije stal 

v trikotnem parku nasproti sedanje Občine Moravče. V drugi sv.vojni 

je bil porušen. Življenje je teklo in zahtevalo nove in nove izzive, 

zato je mož skrbel za založenost trgovine, pri tem pa je preveč 

zaupal zaupljivim strankam, ki so njegovo odsotnost dobro 

izkoristile, tako da je zanje poravnaval račun z vsem svojim 

premoženjem. Po izgubi lastnega doma in ostalega premoženja se 

je družina za tri mesece preselila k g. PETERČKU JANEŽIČ v 

njegovo hišo. Nato seje preselila v cerkveno hišo in okušala »radosti« 

cerkvenih ob las t i . M o č n a 

medsebojna povezanost, 

zaupanje v življenje in Boga ter 

iskrena molitev, j ima je dajalo 

moč, da sta tudi ob številni družini 

ta udarec prež ivela. D rugo 

svetovno vojno je družina času 

primerno preživela, saj oče ni bil 

več vojaški obveznik in je bil zato 

manj izpostavljen vojskujočim 

stranem. 

Leta 1959 je oče Aleš umrl. Mama Francka je ostala sama s 

sinom Mirom, stanovala sta še v cerkveni hiši. Njena največja 

želja je bila, da sin Miro zgradi svojo hišo.Ta želja se j i je uresničila. 

S sinom in njegovo družino še sedaj živi v dobrem sožitju. Ker 

vsako življenje zahteva odrekanja in žrtvovanja, je mama Francka 

zopet imela sreča, da sinova žena Martina zanjo skrbi bolje, kot bi 

to ponujal najboljši dom upokojencev. V tako urejenem okolju 

mama preživlja pozno jesen življenja tudi ob pomoči hčerke Mare 

Vilar, ki mamo z ljubeznijo in nesebično pomaga kot to zmore le 

dobra hči. 

Leto 1997 so mamo Frančiško odpustili iz bolnišnice in jo poslali 

domov umret. Snaha Martina in hči Mari sta napravili nemogoče, 

tako da Aleševa mama še vedno živi. 

Vsi želimo, da bi tako tudi ostalo, saj je izredno lep primer družine, 

v kateri starši niso breme... 

O tej lepi, dolgi in naporni življenjski poti sem se pogovarjal s 

sinom Mirom v idiličnem zimskem vrtu, ki naju je v decembrskem 

večeru ogreval s sončno svetlobo. 

FRANC RAVNIKAR 

Murni Frančiški in vsem njenim, ki tako spodbudno skrbijo zanju, 
želimo vse dobro v letu, ko bo, če bo takšna božja volja, praznovala 
svoj 99. rojstni dan. 

11. VRHPOIJSKA VESELA JESEN 
Prostovoljno gasilsko društvo Vrhpoljeje v soboto, 24. novembra, pripravilo svojim 
zvestim poslušalcem pestro zabavno glasbeno prireditev, ki seje nadaljevala v 
prijetno druženje oh plesu in dobri kapljici. 

Povezovalka programa Bernarda Novak je svoje napovedi prepletala z lepimi 

mislimi, ki človeka bogatijo, umirjajo in spodbujajo. Na odru seje zvrstilo kar 

nekaj narodno zabavnih skupin: Ansambel Svetlin, skupina Gamsi, Ansambel 

Tineta Stareta, Nagelj, Medvoški muzikantje, Jurovski gadje in harmonikaš 

Dušan Cerar. Vsi so bili sprejeti z navdušenim aplavzom številnih poslušalcev, 

ki so se stiskali v dvorani gasilskega doma in ki je bila ta večer vsekakor 

premajhna. Med odrom in pub l iko je neprestano potekala živahna 

komunikacija, sodelovanje, odobravanje in navdušenje. Čut i lo se je, da 

poslušalci dobro poznajo »komade« nastopajočih in so redni obiskovalci takšnih 

prireditev. Vsaka skupina je na oder prinesla nekaj drugačnega, svojstvenega 

in požela za svoje izvajanje lep aplavz. Ker nisem posebna poznavalka tovrstne 

glasbe, ne morem ocenjevati kvalitete izvajanja, lahko pa rečem, da je bilo 

vzdušje v dvorani zelo domače in prijetno. Čuti lo se je, da kraj živi s to 

prireditvijo in da se Vrhpoljci in drugi ljubitelji te glasbe znajo zabavati. Živa 

glasba ne more nadomestiti najboljših studijskih posnetkov, kar je dokazal 

Ansambel Tineta Stareta. Že dolgo časa nisem videla glasbenika, ki bi prepeval 

in igral s takšnim ognjem in srcem, kot ta večer Tine Stare. Poslušalci so z 

glasnim skandiranjem zahtevali vedno nove dodatke 

in ga skorajda niso spustili z odra, čeprav mu je na 

trenutke že zmanjkovalo glasu. 

Občinstvo in nastopajoče je pozdravila županja 

Milka Novak. Izžrebala je tudi srečne vstopnice in 

dobitniki nagrad so se veselili lepih daril sponzorjev. 

Po uradnem delu programa so se gledalci zavrteli še 

v prijetnih ritmih sodelujočih skupin. 

MILKA NOVAK 



Miklavž je obiskal Moravsko dolino 

Za (Miklavža na Miklavža 
Člani DPM Moravče smo z Miklavževo pomočjo tokrat že drugič 

razveselili vse, ki so v nedeljo, 9.12., prišli k maši v cerkev Sv. 

Miklavža. 

Vse skupaj se je seveda pričelo že veliko prej, z zbiranjem daril, 

nakupi in peko parkeljnov in peciva. Bolj zares pa smo se zbrali 

v petek, ko smo skupaj zavili kar 60 daril za najmlajše. V darilih 

so poleg sadja, bonbonov, parkeljna, orehov in suhega sadja 

dobili še knjižice s poučnimi zgodbicami. 

V nedeljo zjutraj smo se dobili pri Jemčevih na Katariji, kjer nas je 

na naše veliko veselje že čakalo pripravljenih 40 litrov domačega 

čaja. Ko smo skuhali še 20 litrov kuhanega vina in zložili pecivo v 

pet velikih peharjev, smo se vsi skupaj v spremstvu Miklavža, dveh 

angelov in kar štirih parkenljov odpravili proti Miklavžu. 

Ob koncu maše, ko so 

o t r o c i M ik lavža že 

nestrpno pričakovali, jih 

je le-ta pustil še malo v 

nestrpnosti, ali pa je le 

malce precenil hrib, na 

katerem stoji cerkvica. Ko 

je s spremstvom le prišel 

v c e r k e v , je bi lo 

marsikateremu otroku žal, 

da ga je prej klical, ker je 

imel s seboj še štiri grozne 

parkenlje. Ob pogledu na 

zvrhan koš daril in nekaj 

prijaznih besed Miklavža 

in angelov, pa so se tudi 

otroci malce potolaži l i . 

Medtem, ko je Miklavž z angeloma delil darila, soparkeljni pridno 

strašili po cerkvi, in mislim, da se je tudi marsikdo od starejših 

malo zamislil, če je bil dovolj priden v preteklem letu. 

Zunaj cerkve je v sončnem vremenu vse pričakalo še kuhano 

vino, topel čaj in pecivo. Ko smo se malce ogreli, malo od 

sonca in malo od vroče pijače, smo še poklepetali, nato pa je 

od cerkve na Miklavžu vsak odšel na svojo stran. 

Ob vračanju na svoje domove pa ste zagotovo v srcu nosili lepe 

misli, ki jih je povedal Miklavž, prijazne besede članov DPM 

Moravče in povabilo, da se prihodnje leto znova vidimo. 

PETRA JEMEC, foto Mirko Ribič 

Sv. Miklavž v Moravčah 
Zaradi čedalje večjega števila otrok v Moravski dolini se je 

Sveti Miklavž letos že pred svojim godom odpravil na pot. V 

nedel jo, 2. decembra , so otroci skupaj s starši napolni l i 

župnijsko cerkev v Moravčah. Mladi igralci so pod vodstvom 

Fani Capuder odigral i poučno igrico, v kateri so povedal i , 

kdo je bil ta veliki mož in svetnik. Nekaj minut zatem pa je v 

spremstvu angelov in ob pesmi ot roškega cerkvenega 

pevskega zbora že stopil v cerkev ta težko pričakovani 

dobrotnik otrok. Na poti do odra je pokramljal z otroki in jih 

obdari l z bonboni . S seboj je prinesel tudi preko tr isto daril 

za predšolske otroke in za nižje razrede osnovne šole. Z 

lizikami in mandar inami je obdari l prav vsakega, ki se je 

potrudil stopiti k njemu na oder. Tudi parklji niso prizanašali 

porednežem. Nekatere so z verigami zavezali in privedli na 

oder. Šele na zahtevo Svetega Miklavža so jih spet izpustili 

Otroci in starši se zahvaljujemo vsem, ki ste tudi letos pripravili 

otrokom veliko veselje. Hvala gospodinjam, župniji Moravče, 

sodelavkam Karitasa Moravče, članom KID Limbar, otroškemu 

pevskemu zboru, mojstru Prelovšku in Občini Moravče 

MILKA NOVAK 

Miklavž pa ni pozabil na županjo, svetnici in svetnike, ki so prav na 
njegov večer, 5.decembra seslankovali tja čez polpolnoči. Malo jih je 
okaral, jim naročil naj bodo v prihodnjem letu pridni in jih obdaril s 
čisto pravim srcem iz medenega testa. Potlej pa je odhitel proti Dešnu, 
kot seje slišalo iz neuradnih virov. 

BRANKA 

" " " " ' 

Na decembrskem srečanju so rokodelke izdelovale adventne venčke 
in izdelale prave umetnine, ki bodo v prazničnih dneh krasili domove. 

BRANKA 

Miklavž v Dešnu 
Nad vas se je zgrnila noč, otroci so se zbrali pri kapelici, t iho 

moli l i in pričakovali Miklavža. Prišel je izpod Gradišča in j ih 

obdari l . Ot rokom so od sreče in zadovoljstva žarele oči in vsi 

srečni so odhitel i domov raziskovat, kaj se skriva v daril ih. 

BRANKA 



Za martinovo kupica mladega vina 

Osrednja Slovenija, še zlasti pa Moravče se ne morejo 

ponašati z vinorodnostjo svojega kraja. Fran Detelav Malih 

l judeh opisuje tudi vztrajen poskus , da bi zraslo na 

Moravškem sladko grozdje, ki bi dalo dobro kapljico. A se 

poskusi niso obnesli. Ker pa je martinovanje v zadnjih letih 

v Sloveniji postala predvsem komercialna doba praznovanj, 

včasih tudi pijančevanj, je svojo sled posledično pustil tudi 

pri nas. Že nekaj let zapored vodja Kulturnega doma 

pripravlja prireditev z naslovom Martinovanje po Na 

prireditvi povabljeni gostje iz različnih predelov vinorodne 

Slovenije predstavijo svoj običaj ob jesenskem prazniku 

vina, pridružijo se še domači ljubiteljski kulturniki in zabave 

za dve uri je dovolj. Obvezni del je pokušina mladega vina 

in zakuska. 

Na letošnj i pr ireditvi so imeli glavno 

besedo Belokranjci. Folkrlorna skupina iz 

Semiča je prikazala semiško ohcet s 

šrango in poštar tancem. Andreja Kambič 

voditel j ica folklorne skupine je običaj 

znala domiselno koreografirati v učinkovito 

celoto. Skupina je za svoje nastope prejela 

že več priznanj, tudi mednarodnih kot je 

3. mesto s pol jskega mednarodnega 

tekmovanja. Gledalc i , ki so napolni l i 

dvorano, so z glasnim ploskanjem pokazali navdušenje. 

Na vsaki ohceti je vino gotovi gost. O vinu pa sta razglabljala oba 

skeča dramske skupine KID Limbar, katerih avtorica in režiserka 

Milka Novak je dodobra prečitala gledalčev okus in s skečema 

nasmejala staro in mlado, malo bolj pa moški del publike, ki je 

soglašal s koncem skeča, ki pravi, daje trto bog dal, vzrl pa hudič 

- žena, ki z njo natepe poredne otroke in okara moža, ki ji prepušča 

vso odgovornost vzgoje. Napitnice moškega zbora KUD Tineta 

Kosa in zborovodnje Mira Capudra so zazvenele martinovanju na 

ljubo. Mladi Dolenjci, ansambel, ki je v 5 letih delovanja navdušil 

številne Slovence, tudi Moravčane ni pustil hladnokrvne. 

Marsikateremu napevu so spodbudno pritegnili, z aplavzem 

pa radodarno nagrajevali prav vse. Vloga voditeljice je ta večer 

pripadla Jani Vehovec. Sceno je oblikovala Nina Dorič in ji 

namenila samo naravni material; odpadno listje, trto z 

grozdi,.. .Scena je na prvi pogled učinkovala skromno, njena 

prava umetniška zamisel se je razkrila po daljšem opazovanju. 

Po kulturnem delu so se nastopajoči in obiskovalci družili 

na družabnem srečanju v avli kulturnega doma, kjer so se 

navduševali in pokušali dobrote, ki so jih za pogostitev 

prispevali Mesarstvo Avbelj iz Drtije, Kmetija pri Mežnarjevih z 

Miklavža, gostilna Rus in Kmetija odprtih vrat Lukati. Gostom je 

bil najbolj všeč domač krompirjev kruh iz krušne peči in 

prečudovita razvrstitev in postavitev hrane. 

V takšno prireditev je vloženega veliko organizacijskega dela. 

In če se po njej obiskovalci razidejo zadovoljni, organizatorju 

poplačajo z valuto, ki se sicer ne menja v banki, a prinese več 

osebnega zadovoljstva. In vodji kulturnega doma se je tudi tokrat 

naložba obrestovala. 

MAL, foto Milka Novak 

K o m e d i j a za v i š j i n i v o 

Na višjem nivoju aH državni lopov 
Komedija v izvedbi gledališča Toneta Cufarja z Jesenic 

Kulturni dom Moravče, 1.december, 2001 

Gledališka predstava, ki s svojim naslovom ni napovedovala 

posebne vsebine. Mogoče so bili nekateri dialogi in "situacijski" 

humor komu od gledalcev nekoliko moteči; mene je zanimal 

predvsem "nivo".Vse seje dogajalo v zaporu. Nivoji komuniciranja 

dveh zapornikov in njunega paznika so bili zanimivi in nivoju 

življenjskega stila obeh zapornikov pr imern i , sl ikovit i in 

"medvrstično" pripovedujoči. Dogajanje seje razpletlo seveda s 

pomočjo skrivnostne ženske. Trije moški, ki različno pojmujejo 

svojo odgovornost v poklicu in družinskem življenju. Kdo bo 

koga peljal na led in na kakšen način? Kakšne stran poti nam 

dovoljujejo različni življenjski nivoji? Je nekaterim dovoljeno prav 

vse na tem svetu? Komu in kdaj bodo za svoja dejanja odgovarjali? 

Kdo je zmagovalec spletke, kdo poraženec, kdo je koga preko 

koga izkoristil? 

Vse kar smo videli na odru se ničkolikokrat ponovi pred nami v 

našem vsakdanjem živl jenju. Seveda velikokrat ničesar ne 

opazimo, ker smo preveč obremenjeni s svojimi težavami ali pa 

nimamo časa za opazovanje in povezovanje dogodkov okoli sebe. 

Igralcem je bila vloga pisana na kožo, saj verjetno ljudje z višjega 

nivoja tudi v zaporu ne morejo zaspati brez svilene pižame. Še 

boljšo rešitev je "višjemu nivoju" podarilo naše sodstvo." Ta zaresni 

višji nivo" je celo spal lahko med domačimi svilenimi rjuhami. 

Ha, ha! "Brez panike!" bi rekel Švejk in jaz se mu pridružujem. 

MK'A KAVKA, foto Milka Novak 



M e š a n i p e v s k i z b o r D U M o r a v č e 

Jubilejnih 15 let 
O tem, da smo Moravčani dobri pevci, ni dvoma. Da pa v pesmi 

vztrajamo še dolgo let potem, ko prilezemo do »penzije«, pa je 

gotovo več kot pevska sposobnost. To je ljubezen do petja in 

pripravljenost vesele trenutke prebiti v družbi. Nekaj več kot dvajset 

pevcev in pevk so zadnjih 15 let vneto obiskovali pevske vaje in 

se veselili vsake urice v prijetni družbi. Mnogokrat so razveseljevali 

z nastopi v domači in okoliških občinah. Več o zboru ste lahko 

brali v juli jski številki Novic iz Moravske doline. Letos 8.maja je 

minilo že celih 15 let, ko so odpeli prvo pevsko vajo pod vodstvom 

Alojzija Štefana, ki je še danes desna roka zbora. Člani zbora ga 

imajo radi, saj j im poleg pevskega znanja namenja tudi veliko 

osebnega časa za kramljanja kar tako, vzpodbude in šaljivosti. 

Pevci kljub njegovi veliki poklicni obremenjenosti upajo, da se bo 

z njimi še ukvarjal in j im pestril jesen življenja. Za dosedanji trud 

so se mu oddolžil i s skromnim darilom in velikim sporočilon za 

prijatelja od prijateljev. S šopkom za njegovo ženo Majdo pa so 

izkazali spoštovanje do njene potrpeživljosti, ko mož prebije 

večer s pevci in se družina odreči lagodnemu večeru. 

Koncertni večer so pripravili 24.novembra v dvorani kulturnega 

doma. Gostili so prijateljski mešani pevski zbor iz Zaloga pod 

vodstvom zborovodkinje Tince Prošek in Trio Stare. Voditeljica 

je v program vpletala besedila napisana prav za ta večer. Oba 

zbora sta si zaslužila velik aplavz, ki je pokazatelj kakovost 

njihovega nastopa. Polna dvorana ljubiteljev zborovskega petja 

je pokazala, da so na pravi poti in morajo na njej že zaradi številnih 

občudovalcev tudi vztrajati. Nekatere članice so že prestopile 

80. leto življenja, a so vesele, da imajo toliko pevskih prijateljev. 

Morda ne bo odveč večkrat ponovljeno vabilo, naj se zboru 

pridružijo še mlajši upokojenci, da bo nov duh ustvaril še boljšo 

pevsko združbo. 

Na jubilejnem koncertu so bile pevcem podeljene Gallusove značke, ki 

so j ih prejeli: Janez Cerar, Ivko Rožič, Lado Ocepek, Joža Lunder 

in Anica Korošec, za več kot 5 let delovanja in Alojz Štefan, 

Francka Kosmač, Pepca Smole, Francka Marolt, Milka Slapnik, 

Marija Eržen, Štefka Otolani, Štefka Rebolj, Dora Kozmelj, Pepca 

Ribič, Marija Cerar, Tone Cerar - za več kot 15 let delovanja ter 

Peter Okorn, ki je prejel zlato Gallusovo značko za več kot 25 let 

delovanja na ljubiteljskem kulturnem področju. Priznanja sta 

podeljevala Pavel Pevec vodja Območne izpostave Javnega sklada 

RS za kulturne dejavnosti in profesor Karel Leskovec, ki 

koordinira glasbeno dejavnost na tem območju. Predsednica zbora 

in glavna organizatorka jubilejnega koncerta Anica Korošec je iz 

rok predsednika D U Moravče Franca Novaka in koordinatorke 

Območnega združenja DU Betke Potočnik prejela zahvalo Zveze 

D U Slovenije za uspešno delo. 

Jubilantom se je za njihov prispevek h kulturni podobi kraja 

zahvalila županja občine Moravče Milka Novak, predsednik OO 

ZB NOV Jože Kvederin predstavniki KZ Limbar, KUDT ine Kos 

Moravče, predstavnik D U Liti ja in Predstavnik MePZ iz Zaloga. 

Pevcem in pevkam so pred zadnjo pesmijo Upokojensko himno, 

ki jo je napisal Alojzi j Štefan, uglasbil pa Milan Kokalj, fantje 

Jože Vidergar, Gašper Kokalj in Klemen Mchle izročili cvet za 

pr ihodnj ih 15 let. Fantje so ta večer prvič skupaj izvajali 

instrumentalno glasbo, za kar j im grejo vse čestitke in stiskajmo 

pesti, da bodo našli pravo ime za svojo novo glasbeno zasedbo in 

nas tudi v prihodnje razvnemali z nastopi. Koncertu je piko na i 

gotovo pristavil tudi ambient in neutrudni Sašo Mlakar, k i j e s 

100% zanesljivostjo skrbel za tehnično plat koncerta. 

M A l,, joto Jože Novak 

Proteja v Gradcu 
V soboto, 3. 11. 2 0 0 1 , smo se dekleta cerkvenega 

mladinskega zbora Proteja, skupaj z gospodom 

župnikom Viktorjem Primožičem, našim organistom 

Tomažem Pi rna tom in s e v e d a z b o r o v o d k i n j o 

Elizabeto Kunavar odpravile v sosednjo državo 

Avstrijo. Bolj natančno v Gradec, ki je drugo največje 

mesto naše sosede Avstrije in leži ob reki Muri, na 

vzhodnem obrobju Alp. Naše potovanje se je pričelo 

ob 7. uri zjutraj pred Kulturnim domom v Moravčah. 

Pot nas je vodila skozi Črni graben proti Mariboru do 

slovensko-avstrijske meje. Prvi večji postanek je bil 

v nakupovalnem središču, kjer smo imele na voljo 

dve uri za nakupovanje. Sledil je ogled Gradca pod 

Tomaževim vodstvom. Najprej smo odšle v samostan, 

ki ga vodijo slovenski minoriti, kjer smo zvečer v tamkajšnji zelo 

akustični cerkvi s petjem sodelovale pri nemški sveti maši. 

Našega obiska so bili duhovniki zelo veseli, nam pa je bilo v 

veliko veselje sodelovati pri sveti maši v tako pomembnem 

mestu, kot je Gradec, ki bo drugo leto dobil laskav naslov 

Evropskega mesta kulture. V ta namen bodo celo leto potekale 

razne kulturne in umetniške prireditve. 

Po sveti maši smo odšle proti domu dobre volje in zadovoljne z 

našim izletom. 

V mesecu decembru Proteja pripravlja BOŽIČNICO, ki bo v 

župnijski cerkvi sv. Mar t ina v Moravčah , 24. 12. ob 2 3 . 3 0 . 

13. 1. 2 0 0 2 ob 16.00 pa tudi drugi samostojni božični koncert 

v cerkvi sv. Šte fana v Zg . Kosezah. Prisrčno vabljeni! 

MATEJA VESEL 
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Novosti iz knjižnice 
"Ko prvič preberem izvrstno knjigo, se mi zdi, da sem dobil novega prijatelja: 
kadar pa se lotim že znane knjige; se mi zdi, da sem srečal starega prijatelja. " 
(Oliver Goldsmith) 

Mesec je naokoli in zopet vam lahko postrežem z novimi naslovi 
knjig, ki bodo morda zanimale tudi vas. Slovensko in tuje leposlovje za 
odrasle nam ponuja naslednje naslove za krajšanje dolgih večerov: 
Mec nad Skalnatim dvorcem ll/Maša Modic, Gluhota/Jože Hudcček, 
Pravici je zadoščeno/Edo Rodošck, Jamov hrib/Mihael Lotrič, Skrb 
za gene;Sarlatanska vednost/Artur Štern, Soraya/Andrej Sprah, 
Dvočasnika/Bob Shaw(ZF), Philip K. Dick je mrtev, žal/Michael 
Bischop(ZF), Iztrebljevalec I l l /Kevin W. Jeter(ZF), Razbito ogledalo/ 
Mcrce Rodoreda, Kruto in nenavadno/Patr ic ia D. Cornwe l l , 
Skrivnostni napoj/Amanda Quick, Sladko in grenko/Danielle Steel, 
Judovski pogreb/Lothar Schone, Ameriška drama dvajsetega stoletja. 
Na voljo sta vam tudi dve novi pesniški zbirki: Polegle trave/Milenka 
T. Geiser in Dhammapada/Gautama Buddha. 
Na področju strokovne literature za odrasle pa lahko izbirate med 
naslednjimi novitetami: Preživeti raka v otroštvu: dober konec-vse 
dobro!?. Priročnik o shizofreniji, Veliki pionirji alpinizma. Sistem Joga 
v vsakdanjem življenju, Krčne žile. Skrivnost življenja Aleksandre 
David-Neel (živl jenjepis raziskovalke Tibeta in prepovedanih 
tibetanskih /.nanj), Priročnik za pisce strokovnih besedil. Esej na maturi 
2002, Kako brez zdravil znižati visok krvni tlak. Ples, Pecivo in sladice 
za celo leto, Vrtiljak življenja, Krvapivc, Družina: od modernosti k 
postmodernosti. Utehe filozofije, Zdravljenje z naravo, Atlas mesta 
Ljubljana+okolica, Avtoatlas Slovenija+Istra, Kvarner in soseščina, 
Znam, kar naredim sam. Ajda zori. Denarje moj prijatelj. Filozofija in 
psihologija joge, Spomin in učcnjc(priročnik za vzgojitelje, učitelje in 
socialne delavce). Spodbujanje socialnega vedenja: dejavnosti za 
spodbujanje prosocialnih medosebnih veščin in vedenja. Sto gradov 
na Slovenskem, Sto slovenskih dramski umetnikov. 
Mladinsko leposlovje nam prinaša naslednje novosti: Luce najde svojega 
junaka( zbirka Kafc klub), Poletje je tu!(zbirka Kafe klub). Še ena Amy. 
Dnevnik pajka Francija, Otročki, življenje teče dalje. Ta strašni dan v 
Strahovici. Mladi radovedneži pa bodo lahko našli odgovore na svoja 
številna vprašanja v naslednjih knjigah: Arheološki atlas (bogato 
ilustriran vodnik po najpomembnejših arheoloških najdiščih sveta). 
Mali vedež (366 in več vprašanj in odgovorov). Najlepša knjiga o 
letalih. Moja prva knjiga o slikanju, Pogled v vesolje, Moja prva 
enciklopedija. Spremljajmo letne čase: kaj vse lahko počnemo vse 
leto. Svet okrog mene (zanimivosti o rastlinah, naravnih okolj ih, 
celinah, nebu, iznajdbah in slavnih osebnostih). Medvedi. Sedaj pa še 
nekaj o novih slikanicah za najmlajše: Neskončni rojstni dan, Zablob je 
snedel mojo zlato ribico, Jaz sem jaz, Častna sračja beseda, Rdeča 
žaba, Zlati labod. Mame, očki in otročki. Drugačen, Sneženi moz. 
Vidra Vanda spoznava barve, Soviča Vika spoznava nasprotja. Zajček 
Vili šteje, Kaj kdo je in česa ne, Gospod Cipek in gospod Kepic, 
Goske, psički in oslički, Veronika in letalo ropotalo. Mesto, Božič, Psa 
pa že ne!, Slovenske narodne pravljice. Podobe Božička, Moj prvi 
slikovni slovar, Babka pa jezik kaže, Stanko v tigrovem objemu, Vse 
najboljše, Mandi, Zdaj bomo pa spali, Stanko-nor na morske pse. 
Basni,Minkina kmetija. 

Za filmske sladokusec pa naslednji naslovi filmov: Celica-Jcnnifer Lopez...(ZF 
triler), Prepovedani sad (romantična komedija). Začaran (komedija). Ne 
pozabite velikanov-Denzel Washington...(drama). Dokaz življenja-Mcg 
Ryan, Russell Crowe...(triler), Skoraj popularni (drama), To je življenje 
(komedija), Prave barve-John Travolta, Emma Thomson...(drama). Na 
Kitajskem jedo pse (akcija), Vertikala smrti (akcija). Brez povratka 
(kriminalka), Lepotica pod krinko-Sandra Bullock...(komedija). Le enkrat 
živiš (drama), Billy Elliot (drama), Brodolom-Tom Hanks (drama). Za 
najmlajše pa še nekaj risank: Sneguljčica in sedem palčkov, Astérix proti 
Cezarju, Cesarjeva nova oblačila, Jack Stone, Action man v vesolju, 
Mojster Miha, Pokémon, Žiga, Telebajski: Najljubše stvari, Peter Pan, 
Božičkove pustolovščine, Mulan. 

Nasvidenje do naslednjič! 
URŠA ROVŠEK 

Literarni večer v Lukovici 
Kulturno društvo Janko Kersnik Lukovica je 

pripravilo v petek, 30. novembra, literarni večer z 

naslovom Oj. vse oznanja, kako lep je svet. To je 

bil uvod v praznovanje Kersnikovega leta. saj bo 

prihodnje leto v znamenju 150-letnice njegovega 

rojstva. Hkrati pa je bil večer posvečen tudi obletnici 

rojstva Franceta Prešerna in smrti Ivana Cankarja. 

Odlomke iz Kersnikovih del, v katerih opisuje naravo 

in krajino, je izbral, uredil in režiral Danijel Potočan. 

Po uvodnem nastopu Vilija Goloba so mladi 

recitatorjipredstavili odlomke iz Kersnikovih manj 

znanih leposlovnih del. glasba in diapozitivi pa so 

podkrepili izgovorjene besede in pripomogli h 

globljemu doživljanju izbranih odlomkov. 

MILKA NOVAK 

n a s j e 

M u c a C o p a t a r i c a 

»V majhni vasi so majhne hiše in v vsaki hiši so otroci. V 

pisanih srajčkah so in obuti v rdeče in modre copatke.« 

Tako se pričenja pravljica pisateljice Ele Peroci Muca 

Copatarica. Lutkovno predstavo z istoimenskim naslovom, 

v izvedbi Lutkovnega gledališča FRU-FRU, pa je Knjižnica 

Domžale, enota Moravče podarila našim otrokom. 

Predstava je bila v ponedeljek, 10. decembra, v kulturnem 

domu. Ob tej priložnosti se velja zahvaliti Občini Moravče, 

ki je brezplačno za naše malčke odstopila dvorano. 

O t roc i so z navdušen jem spreml ja l i p reds tavo ; 

sočustvovali so z otroki, ki so iskali svoje copatke, 

spodbujal i so jih pri iskanju mucinega doma in bili 

neizmerno veseli, ko so zagledali muco in videli, da so 

vsi otroci zopet obuti v svoje copatke. Pravljično napete 

in vesele prigode je otrokom približala tudi domiselna 

spremljava na kitari in malih inštrumentih. 

Muca si je ob koncu predstave zaslužila glasen aplavz, 

naši najmlajši pa so vsi po vrsti obljubili, da bodo vedno 

zvečer pospravili svoje copatke. 

BARBARA FALE 
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Blagoslov konj v 

Zgornjih Kosezah 
V življenju si vel iko stvari izbiramo kar tako, na hitro, brez 

treznega premisleka. Če ste se odločil i in izbrali konja, kot 

živalskega prijatelja, ste se modro odločil i . Konj je žival, ki 

veliko zahteva tako pri reji in vzdrževanju kot pri času, ki ga 

porabimo ob njem. Konj pa je tudi žival, ki veliko daje. Vsak 

skrben lastnik je ponosen na svojega lepotca. Vztrajnost 

konjenikov v različnih društvih po Slovenij i je zavidanja 

vredno, saj se ob vsakem vremenu zavihtijo na hrbte konj 

in odjezdijo do zastavljenega cilja. 

To velja tudi za moravške konjenike, ki so se odloči l i , da 

bodo poskusil i oživiti običaj blagoslovi tve konj na dan 

svetega Štefana, to je 26 .decembra . V sodelovanju z 

moravškim župnikom Viktorjem Primožičem bo blagoslov 

v Zgornj ih Kosezah po sveti maši, ki bo v tej cerkvi ob 10. 

uri. Člani Konjerejskega društva Jurija Vege bodo poskrbeli 

za priveze in presenečenje po opral jenem obredu. Vabijo 

vas, če ste lastniki konj ali ne, da se tega dogodka z veseljem 

udeležite in »napasete« oči na občudovanja vrednih živali. 

Pričakujemo vas 26.decembra dopoldan v 
Zgornjih Kosezah, še posebej pa ste vabljeni 
lastniki konj. 

MATEJ P/RC 

Konjerejsko društvo Jurija Vege Moravče 

ZVEZDNI UTRINKI 
Zvezdni utr inki ali meteorji?! Vsakdo j ih je že videl in si ob tem 

verjetno zaželel kakšno skrito željo. Na žalost pa imamo astronomi 

do teh prekrasnih nebesnih dogodkov bolj znanstven pristop! 

Skozi leto je več noči, ko je v eni uri lahko vidnih prek dvesto 

utrinkov, so pa tudi takšna obdobja, ko je število utrinkov na uro 

nekaj tisoč, takšnih noči seveda pravi astronomi ne zamudimo, 

saj so prava redkost! V poletnem času so na nebu vidni Perzeidi, 

to je ime roja-utrinkov, ki pa je poimenovano po ozvezdju, iz 

katerega le ti prihajajo, sredi decembra so vidni Gemenidi iz 

ozvezdja Dvojčkov, zimske ali natančneje poznojesenske noči 

pa nam popestrijo Leonidi iz ozvezdja Lev. Najbo^ znan roj, k i je 

v zgodovini že večkrat presenetil, npr, leta 1966 so videli pravo 

meteorsko nevihto "meteorji padajo kot snežinke" so zapisali, ko 

je bilo v nekaj minutah videti po več tisoč utrinkov, takšnega 

dogodka b i si vsakdo žele l ! Po ln i upanja se tud i č lan i 

astronomskega društva Komet iz Kamnika podamo pod zvezdno 

nebo! 17,novembra, zvečer se zberemo na observatoriju Rezman 

v Tunjicah nad Kamnikom, Napovedi glede utinkov so dobre, 

Občinsko združenje borcev 
in udeležencev NOB 
Moravče v letu 2001 

Občinsko združenje borcev in udeležencev NOB je v letu 

2 0 0 1 , ko smo praznovali tudi 60 . letnico vstaje slovenskega 

naroda, k l jub starost i č lanstva izvajalo ak t ivnos t i , ki 

pomaga jo pri ohranjanju tradici j narodnoosvobodi lnega 

boja. Konec aprila smo organizirali t radicionalno srečanje 

pri spomeniku nad Češnjicami, ob Dnevu državnosti pa smo 

se na občinski slovesnosti spomnili na čas pred šestdesetimi 

let i , ko se je slovenski narod dvigni l prot i m n o g o k r a t 

močnejšemu okupatorju. 

Člani Občinskega združenja borcev in udeležencev NOB se 

radi ude ležu je jo tud i d rug ih s lovesnost i na o b m o č j u 

nekdanje občine Domžale in s i rom Slovenije. Vsaj enkrat 

letno se radi srečajo tudi s Slovenci v Avstr i j i , ki kl jubujejo 

še vedno načr tnemu iztrebljanju slovenstva v Avstri j i . 

Občinsko združenje borcev in udeležencev NOB Moravče 

tesno sodeluje z Društvom upokojencev Moravče, predvsem 

še s pevskim zborom, k i je letos praznoval lep jubilej. Ob tej 

pri ložnosti j im iskreno čest i tamo in j im žel imo veselega 

druženja s pesmijo tudi v prihodnje. 

Tudi v samostojn i Sloveniji borci NOB živimo ponosni in 

n e o m a j n i v n a š e m p r e p r i č a n j u , ki se je s k o v a l o v 

narodnoosvobodi ln i borbi , ki je postala t rden temel j za 

današnjo državo Slovenijo. 

Ob bližajočem prazniku Dnevu samostojnosti čestitamo 
vsem ljudem dobre volje, ki cenijo samostojnost naše 
države, vsem našim članom in občanom pa miru in veselja 
v božični noči. Želimo, da bi novo leto prinašalo vsem 
obilo sreče in zdravja ter medsebojnega razumevanja. 

Občinski odbor ZB in udeležencev NOB 

vendar bo maksimum viden sredi popoldneva, tako da....?! Vreme 

je res idealno za opazovanje, zato začetno opazovalno vnemo 

izkoristimo za opazovanje Saturna, Jupitra pa svetlega kometa 

W M 1 Linear in še nekaterih nebesnih objektov! Okrog polnoči se 

kljub zelo nizki temperaturi zvalimo v spalne vreče in tako do 

jutra bedimo pod mil im nebomlln kaj smo videli? V petih urah 

opazovanja smo opazili prek petsto utrinkov! Naj poudarim nekaj 

zelo svetlih! To so Bolidi, kot j ih imenujemo. Takšni utrinki sredi 

noči naredijo bel dan! Blisk, švig čez pol neba in za utrinkom 

ostane še deset minut vidna sled! Tega ne vidiš vsak dan. Zjutraj 

se napol premraženi in neprespani dobre volje razidemo na vse 

strani, seveda na nas ni pozabil kakšen prehlad. Kot sem že prej 

omenil, v Sloveniji nismo videli maksimuma, to pot so imeli srečo 

Azijci in Američani. Pozno popoldan so se na internetu pojavila 

prva poročila o opazovanjih. Slovenska odprava iz Maribora, ki 

je bila v Arizoni je videla prek 2500 utinkov na uro, še več sreče 

pa so imeli Azi jci , ki so videli od 3000-4000 urinkov na uro. 

Zavidanja vredne številke, a kaj ko seje vse dogajalo sredi belega 

dne, ko je na našem nebu kraljevalo Sonce. Nam pa ne preostane 

drugega, kot da spet čakamo. 

In kakšni so utrinki? Na to pa si lahko odgovorite kar sami, le urno 

pod nebo, saj za opazovanje utrinkov ne rabiš nobene posebne 

opreme, no kakšna bunda pa topel čaj sta pa prav dobrodošla! 

MATEJMIHELČIČ, ADKomet 
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Društvo za raziskovanje jan Simon Konic Domžale 

Uspešnih štirideset let 
V nedeljo, 2.12.2001, popoldan so se pri jamarskem domu na 

Gorjuši zbrali jamarji iz vse Slovenije in številni gostje, ki so 

dodali svoj kamenček v mozaik štiridesetletnega dela jamarjev 

na moravško-domžalskem kraškem svetu. 

Slovesnost se je pričela v obratnem vrstnem redu kot pred 

štiridesetimi leti z ogledom Železne jame, kateri so obnovili vhod, 

zamenjali varovalne ograje in elektr ično napeljavo. Dlani 

obiskovalcev je ogrela solo pesem jamarke Tee. V neposredni 

bližini doma so postavili nov križ (nekoč je na tem kraju že stal 

križ) v spomin na vse umrle jamarje in v zaščito živečih. 

Blagoslovil gaje župnik iz Doba, Oktet bratov Pirnat pa je zapel 

nekaj pesmi. 

Sledil je Občni zbor, na 

katerem je bila predsta

v l jena zelo uspešna 

štiridesetletna pot društva. 

Izvolili so organe društva. 

Predsedovanje je od Eda 

Špendla prevzel Aleš 

Stražar. S ledi l i so 

pozdravni govori, številne 

čest i tke ter pode l i tev 

priznanj. Med dobitnik i priznanj so tudi Občina Moravče, 

Krajevna skupnost Dešen, Marijan Gri l in Branka Bizjan. Na 

razstavi v muzeju so svoje delo na plakatih predstavili tudi jamarji, 

člani enega izmed treh jamarskih krožkov v Sloveniji, ki deluje v 

moravški šoli pod vodstvom Joži Gerčar. 

Uradni del je bil s tem zaključen, v družabnem delu so jamarji 

predstavili najnovejši podvig na Kaninu,v katerem so sodelovali 

tudi domžalski jamarji. V tednu dni so v nemogočih pogojih, pri 

110 odstotni vlagi raziskali rekordno globino minus 1380 metrov 

globoko jamo, za kar si zaslužijo vse čestitke. 

V spomin so vsi udeleženci prejeli Zbornik - 40 let Društva za 

raziskovanje jam Simon Robič Domžale 1961-2001. 

BRANKA 

K a k o h i t ro m i n e čas 
Ni še tako dolgo nazaj, ko smo v šolske klopi sprejeli prvo 
generaci jo šest letnikov in pred nami je že nova. Tudi 
letos se bodo starši lahko seznanil i, kaj j im devet letka 
prinaša, na srečanjih, ki j ih organizira šola. V četrtek, 29 . 
novembra, so se zbrali straši otrok, ki bodo v naslednjem 
šolskem letu prestopi l i prag devet letne OŠ. Na prvem 
srečanju je ga. ravnatel j ica starše seznanila s po tekom 
dela v vseh tr iadah OŠ, učitelj ice in vzgoji tel j ice pa z 
izkušnjami, ki so j ih pridobile pri delu s šestletniki. 

ANDREJA VAVPETIČ 

OTROŠKI P A R L A M E N T 
28 . novembra so se naši otroci ponovno zbrali na šolskem 

parlamentu. Strnili so svoja razmišljanja na skupni predstavitvi 

vseh oddelkov šole, kjer so male in malo večje glavice predstavile 

temo letošnjega parlamenta- MOJ PROSTI ČAS. Predsednica 

Nika Klopčič je pozdravila vse prisotne, poleg nje pa sta se 

trudila še tajnik Nejc Koprivšek in Simona Kosmač. 

Pri predstavitvi sta se učiteljem pridružili še ga. ravnateljica Eva 

Karažija in direktorica občinske uprave ga. Sonja Vraz. 

Otroci so razmišljali, kako so naši dedki, babice in naši straši 

preživljali prosti čas in kako ga oni sami danes preživljajo. Časi, 

ko ni bilo televizije, računalnika in igrač kot jih poznamo danes, 

so bili predvsem namenjeni delu na kmetiji in trenutkom, ko so 

se otroci zbrali sredi vasi in se poigrali z doma narejenimi 

igračami in igrali igre, ki jih danes skoraj ne poznamo več. 

Danes pa ugotavljamo tako otroci kot straši, da je časa za proste 

trenutke vedno manj. Šola, služba, televizija in obveznosti, ki 

nam zapolnjujejo popoldanske ure, nam jemljejo vedno več 

časa. Zato so otroci sklenili, da vam poklonijo nasvet: 

»Vam, otroci želimo, da boste vsak dan našli čas za igro, prijatelje 

in za vse tiste drobne stvari, ki bi jih radi naredili. 

Odrasli, vam pa želimo, da si vzamete za trenutek časa, ker je 

svet veliko lepši, če si ga malce počasneje ogledaš in vse bo 

lažje in bolj prav teklo.« 

Naj zaključim z mislijo otrok: 

»Prosti čas je tisti čas, ki ga imaš samo ti in ti ga ne sme nihče 

vzeti.« 

ANDREJA VAVPETIČ, foto Blaž Lavrač 

ČAROVNIK BRANKO 
Naši najmlajši so si lahko 6. decembra ogledali pravega 

čarovnika. Čarovnik Branko je iz svojega klobuka pričaral prave 

živali. Iz njegovega klobuka so pokukali mali zajčki in ptice. 

Malčki pa so se lahko tudi sami preizkusili s čarovniško palico 

v roki. 

foto Metka Koprivšek 



Računalničarji zmagovalci regijskega tekmovanja 

V petek, 23.11.2001 je bilo v Preski pri Medvodah regijsko 

tekmovanje v programih Corel DRAW in Word. Z naše šole sta 

se ga udeležila Taja Žuna in Anže Vavpetič. Dobro pripravljena 

stasia na pot in se vrnila s 1. in 2. mestom, kar pa jima zagotavlja 

še t e k m o v a n j e na d r ž a v n e m n ivo ju . Z v e s e l j e m in 

neobremenjeno se pripravljata na nov izziv računalniške 

tekmovalne na loge. Taja pravi, da vel iko ur presedi ob 

računalniku, raziskuje in poskuša, ob tem si nabere veliko znanj. 

Tudi Anžetu ni žal za čas porabljen za ustvarjalnost. Bolj pa me je 

uspel prepričati kot Taja, da ima visoke cilje. Nekoč, boste videli, 

bo nastopil na računalniški olimpiadi. Pot je prava in cilj tudi ne 

nedosegljiv, čas pa bo pokazal, če bo mladostni polet zdržal. 

Iskrene čestitke obema, Taji in Anžetu za dobro zastopanje 

moravških barv. Mentorici Andreji Vavpetič pa zaželimo še veliko 

potrpljenja z vedoželno mladežjo. 

MAL 

3. in 5. decembra je v Domžalah potekalo regijsko tekmovanje 

v odbojki za fante. Naši fantje so pod vodstvom Uroša Karažije 

ponovno dosegli zelo lep uspeh, saj so na tem tekmovanju 

dosegli prvo mesto in se uvrstili na medregijsko tekmovanje, ki 

bo potekalo v mesecu januarju. 

foto Danka Jančar 

Osnovna šola Jurija Vege Moravče 
Koledar prireditev in dejavnosti 

21. 12. - zaključek 1. ocenjevalnega obdobja 

24. 12. - 2. 1. - božično novoletne počitnice 

05. 01. - Delovna sobota 

(16. 01. ob 8.30- božični koncert v cerkvi sv. Jerneja v Pečali 

10. 01. - Govorilne ure 

12. 01. ob 18."° - Božični koncert v cerkvi Sv. Martina, otroški 

in mladinski PZ 

13.01. ob 8.00-božični koncert v cerkvi sv. Petra in Pavla na 

Vrh polju 

V primeru objektivnih okoliščin si šola pridržuje pravieo do 
spremembe datuma ali ure napovedanih dejavnosti. 

u • • 
Domžalsko-kamniška šahovska liga je letos potekala v enem delu in jc 

tako tudi že končana. V bistveno močnejši konkurenci kot lani se je 

ekipa ŠD Termit Moravče uvrstila na peto mesto, mesto više kot v prvi 

sezoni. 

Po odličnem začetku je sledila serija težkih srečanj. V tretjem kolu 

gostovanje pri ekipi Komenda I, ki nam je ostala v zelo neprijetnem 

spominu od lani. Tokrat je bil rezultat boljši, še vedno pa se nismo mogli 

izogniti minimalnemu porazu, torej Komenda I - ŠD Termit Moravče 

2,5:1,5. V četrtem kolu smo gostili druge nosilce, ekipo Vele Domžale B. 

Gostje so bili seveda veliki favoriti, iztrgali pa smo jim dva remija, torej 

poraz z 1:3. Peto kolo je prineslo gostovanje v na Prevojah pri ekipi 

Črnega grabna. Po zelo razburljivem boju na vseh šahovnicah pa smo se 

na koncu razšli miroljubno, 2:2. Enak rezultat smo dosegli tudi v 

naslednjem kolu proti Mengšu, 

kar je pomenilo manjši neuspeh. Lani so namreč gostje iz Moravč odnesli 

samo pol točke. Sedmo kolo je prineslo izredno važno je bilo gostovanje 

v Dobu pri neposrednemu tekmecu, ekipi Dob I. Po nekaj slabših 

rezultatih pa smo se tokrat odlično odrezali in domačinom prepustili en 

sam remi, s tem pa smo jih praktično izločili iz boja za vrh lestvice. V 

predzadnjem kolu pa smo gostili prve favorite, ekipo Vele Domžale A. V 

Moravče so prišli v najmočnejši postavi, na čelu z Marjanom Šemrlom 

(ima že en bal za mednarodnega mojstra) in enim najobetavnejših mladih 

slovenskih šahistov, Lukom Leničem. Poraz je bil seveda pričakovan, 

0,5:3,5. V zadnjem kolu smo gostovali ponovno v Komendi, tokrat pri 

nekoliko slabši Komendi I I I . Potrebovali smo visoko zmago v boju za 

peto mesto s Črnim grabnom jo tudi dosegli. Zmagali smo s 3: 

Končni vrstni red: 
Mesto Ekipa Meč 

točke 
Šahovske 

točke 
Buholc 

1 ŠD VELE Domžale A 16 27,0 178,0 
2 ŠD VELE Domžale B 13 24,5 178,5 
3 ŠD Kamnik 13 23,5 178,5 
4 ŠK Komenda I 13 22,0 173,5 
5 ŠD Termit Moravče 10 19,5 176,5 
6 ŠD Črni graben 9 19,5 166,5 
7 ŠS BOR -DOB II 10 18,5 151,5 
8 Biring Tamiz Mengeš I 9 18,0 176.0 
9 ŠS BOR I Dob 8 16,5 160,0 
10 ŠD Mengeš II 7 16.5 152.0 
11 ŠD Trzin 10 16.5 148,5 
12 ŠK Komenda II 7 16,0 171,0 
13 DOMKO 6 15,0 147,0 
14 ŠK Komenda IV 5 13,5 140,0 
U> Bilbija 6 12,5 141.0 
16 ŠK Komenda III 2 9,0 153.5 

Sledil je zaključni turnir v pospešenem tempu z razglasitvijo zmagovalcev. 

Ekipa ŠD Termit Moravče seje v prvem kolu pomerila z ekipo Bilbija in 

zmagala z maksimalnim rezultatom 4:0. Nato pa smo igrali neodločeno 

2:2 po vrsti z ekipami Črni graben, Komenda I, Dob I in Komenda II ter 

na koncu osvojili četrto mesto, eno višje kot v rednem delu. Tudi tu so 

zanesljivo zmagali Domžalčani. 

STANE KOROŠEC 



S kolesom na Triglav 
Bil je hudičevo vroč avgustovski petek. Živo srebro je tisto 

popoldne prilezlo do 35-ih stopinj v senci. Toda kar sva rekla, 

sva rekla: greva na Triglav. S kolesom do vrha - za hecl 

Start sva imela na Limbarski gori. Že do Mengša sta naju vročina in žeja pošteno 

namučili, ampak kmalu sva se navadila na vročino. K sreči si bencinske postaje ob 

cesti med Moravčami in Kranjem kar pogosto sledijo in na vsaki sva se nalila vode 

kot kameli ter napolnila nahrbtnike z novimi zalogami. Od Kranja proti Tržiču se je 

cesta počasi začela vzpenjati. Peljala sva se mimo Brezij in Begunj ter na Bledu 

pomalicala. Zmračilo se je in pohitela sva proti Pokljuki in nato dolini reke Dragonje, 

ki naju je po nočnem kolesarjenju ob 11 zvečer privedla do Kovinarske koče, točno po 

108 kilometrov dolgi poti. Gospodarica Tinca nama je kljub pozni uri odprla vrata in 

utišala najino "prekrasno'' petje: "Vesta nekateri planinci vstanejo že pred četrto 

zjutraj, vidva se pa dereta! Kar hitro vstopita, gremo spat." Kljub pozni uri (mogoče za 

planince) nama je postregla za šankom - pa še "popotnico" za v sobo nama je dala. 

In tako sva zaspala šele ob pol dveh zjutraj. 

"Hma mlajši" je zagotovil, da naju njegova točna ura zbudi ob pol šestih, da ne bova 

hodila po najhujši vročini - vsaj na začetku. Njegov vzklik naslednje jutro ob osmih: "0 

f..." bi zbudil vsakogar. Pa ni nikogar razen mene, saj so vsi planinci že zdavnaj odšli 

na pot. Pojedla sva zajtrk, ki sta nama ga pripravila kuharica Minca in gospodarica 

Tinca, nato pa sva se odpravila proti vrhu. Že po nekaj kilometrih sva kolesi naložila 

na rame in kot sva kasneje ugotovila, sva na kolesarjenje vse do vrha lahko kar 

pozabila. Srečala sva prve planince. Njihovi pogledi in smeh niso potrebovali 

komentarjev - pač ne vidijo pogosto dveh čudakov s kolesom v hribih. Po treh urah 

hoje sva prišla do planšarske koče na Krmi. Tam stoji še iz avstroogrskih časov in je 

odlično ohranjena. Z izbuljenimi očmi naju je pričakala večja skupina planincev. Dva 

bedaka (ampak korenjaka) sva bila slikana vsaj desetkrat. Še najbolj pa sva navdušila 

možakarja, ki čez poletje biva v tej majhni koči, v kateri je prostora le za dve postelji 

in "kiperbuš". Bil je tako navdušen, da je splezal na streho, podali smo mu kolo in 

fotoaparati so začeli škljocati. "Kej tazga pa še ne," se je drl s kolesom na strehi. Po 

obveznem šilcu zdravilne korenince, kakor je imenoval svojo žgano pijačo, sva odšla 

naprej. Srečevala sva skupine planincev, ki so spraševali, kje je skrita kamera, kje je 

helikopter, ali je vse v redu z nama in podobno. Najini odgovori pa so bili vsakokrat 

drugačni: menda je na drugi strani z vrha Triglava asfaltirana steza, protestirava proti 

neurejenim kolesarskim stezam v Moravčah, Tomaž ima svoje prvo novo kolo in 

podobno. Neko žensko je iskreno zanimalo, kakšen je namen najinega "kolesarjenja". 

Pa sem ji na skrivaj razložil, da Tomaž ni povsem pri sebi, pravzaprav je malce "ubrisan", 

jaz pa ga le spremljam. 

Po nekaj urah hoje po čudovitih poteh z razgledom proti gorenjskim vrhovom sva 

prišla do snega. Sledilo je obvezno avgustovsko kepanje. Pomalicala sva zadnje 

ostanke hrane in popila zadnje zaloge vode. Začutila sva težke noge. Na smerokazu 

je pisalo, da je do Kredarice le še slabo uro hoje in to nama je dalo novega elana. Ko 

sva prišla do koče, sva morala seveda (ust širokih do ušes) najprej požirati 

prsenečenim planincem, nato pa sva planila na "eno laško" in padla v debato z gosti 

popolnoma zasedene koče. Večerilo se je in spomnila sva se, da morava zakleniti 

kolesi pred vhodom, da ju ne bi kdo ukradel in se odpeljal naprej. Razgled nad okoliškimi 

vrhovi in dolino je bil tistega večera kljub rahli meglici prekrasen. 

V postojanki sva bila kmalu proglašena za carja, bedaka in podobno - skratka bila sva 

zvezdi večera. In kar je najvažneje - vsi so vedeli, da sva iz Moravč (no ja, nisem 

povsem prepričan, da je to pozitivno za moravški ugled). Kdor je preživel večer (noč) 

v eni izmed planinskih postojank, ve, kako to zgleda. Prepolna koča razigranih planincev 

s harmoniko, ciframi in "pevski zbor" je poskrbel za pravo žurko že v zgodnjem delu 

večera. Nato je sledil še "uradni" del, veselica z Merkatori jem na čelu. Vsako leto 

namreč organizira kulturno zabavni večer in glej ga zlomka - ravno prav sva prišla. 

Po naporni noči sva se zbudila v nevihtnem jutru. Termometer je kazal pičli 2 stopinji! Po 

dveh urah čakanja, da nevihta mine, sva "odkolesarila" naprej. "Pa saj ne mislita resno," 

so naju spraševali gostje Kredarice. "Pa še kako resno," sva odgovorila in sva šla. 

Opazoval sem steno, v kateri so bili klini in jeklena vrv ter se spraševal, koliko klinov 

naju čaka. In izkazalo se je, da prekleto veliko. Pravzaprav sva kar dve uri s kolesoma 

plezala po klinih, ki j ih na nekaterih predelih nadomesti jeklena vrv. Le-ta nama ni 

vlivala pretiranega zaupanja. Predvsem na prehodu iz Malega na Veliki Triglav naju 

je pri pogledu v dolino kar pošteno stiskalo pri srcu. Previdno sva plezala naprej in od 

časa do časa srečala kakšnega začudenega hribolazca. 

In nato sva ga zagledala - Aljažev stolp namreč. Požela sva aplavz planincev na vrhu. 

Občutek je bil enkraten, vsaj dokler ni prišel na vrsto "krst" in to s pasom po riti. 

Po obveznem poziranju sva se počasi odpravila nazaj proti Kredarici, obetal se je dež 

in tudi nevihta ni bila izključena. Glede na število postavljenih križev planincem, ki jih 

je ubila strela, naju ni prav nič mikalo, da bi nama le-te švigale nad glavo. Preden sva 
prišla do koče, naju je že dodobra namočilo. 
Po pivcu ali dveh sva sklenila, da se pred ponedeljkom prav gotovo ne vrneva v dolino. 
Je bilo le preveč zanimivih debat in smeha. Prijetna družba naju je celo povabila v 
svoje apartmaje, čeprav sva se že sprijaznila, da bova morala spati kar na klopi za 
šankom. Naslednje jutro sva se odpravila v dolino. Med potjo tik pod Kredarico sva 
srečala še čisto pravega dimnikarja v črni uniformi in omelih na ramenih. Normalen 
človek res ne more verjeti, koga vse sreča pod našim najvišjim vrhom, mar ne. Najino 
kolesarjenje na Triglav sva zaključila s skokom v Blejsko jezero - in to v popolni 
popotniški opremi. Hec mora biti, sva mnenja s Tomažem. 
Za naslednje leto pa že iščeva fičota in še enega kandidata... 

MIHA CAPUDER 
* v 

Zaradi povečanja števila vlomov v osebna vozila policisti 
ponovno opozar ja jo, naj vozn ik i ob zapust i tv i voz i lo 
zaklenejo, oblačila, torbice, denarnice in druge vrednejše 
predmete shranijo in j ih ne puščajo na vidnih mestih v vozilu, 
saj se storilci tovrstnih dejanj odločajo za vlome na podlagi 
predhodnega pregleda notranjosti v o / i l a . Prav tako naj 
vozniki vozilo, ki imajo vgrajen avtoradio s snemljivo ploščo 
le-to ob zapustitvi odstranijo in spravijo, saj vlomov v 
tovrstna vozila ne beležimo. 
Prav tako so na območju pol ici jske uprave Ljubl jana v 
porastu v l o m i v s tanovanja in stanovanjske hiše, kjer 
s tor i lc i pregledajo hišo in i / garaže izv rš i jo ta tv ino 
motornega vo/i la. zato policisti opozarjajo, da ključev vozil 
ne puščate v voz i l ih oz.na prostor ih , kjer j i h s tor i lc i 
pr ičakuje jo (b l iž ina vhodnih vrat. obešena na v idn ih 
mestih....) temveč poskrbite za samozaščitne ukrepe. Ob 
pojavu suml j iv ih oseb naj občani le-to sporočajo na PP 
Domžale oz. št. 113. 

Policisti naprošajo vsc,ki bi karkol i vedeli o nerazrešenih 
p r i m e r i h oz.oh pojavu suml j i v ih oseh, naj in formaci jo 
sporočijo na PP Domžale Ul.št.724-65-80 ali na anonimni 
brezplačni telefon (180 1200. 

ZIMSKA OPREMA VOZIL 
Ob pričetku / ime in zimskih razmer v prometu vas policisti 
opozarjajo na določbe Pravilnika o napravah in opremi vozil 
v cestnem prometu, ki glede zimske opreme vozil v času od 
15.11.2001 do 15.03.2002 predpisuje naslednjo opremo: 

zimske pnevmatike na vseh kolesih (oznaka M+S) 
letne pnevmatike in v priboru ustrezno velike snežne 
verige pogonska kolesa ali ver igam enakovredni 
pr ipomočki . 

Vozila s štir ikolesnim pogonom morajo imeti v primeru 
stalnega pogona snežne verige vsaj za zadnjo os in v primeru 
prikloplj ivega pogona vsaj za stalno vklopljeno os. 
Prav tako prever i te stanje hladi lne tekočine motor ja , 
tekočine za čiščenje vetrobranskega slekla, brisalce ter 
akumolator . .Predvsem pa hitrost vožnje pr i lagodi te 
trenutnim stanjem na cesti. 

MARKO KLADNIK , vodja policijskega okoliša 



(s našem glasilu se odpirajo kar hude polemike. Vse ki želite v njih sodelovati naprošam, da se držite zahtevanega obsega, ki znaša 

1800 znakov vključno s presledki. Ob neupoštevanju pravil bo uredništvo prisiljeno preobsežne polemike objaviti le do dovoljenega 

obsega. Hvala za razumevanje. Urednica 

Odgovor na članek Svetnik ima 

besedo, Novice iz Moravske 

doline, Lil, št.H, str.7 
V oktobrski številki Novic iz Moravske doline 
sem bil v članku P. Barliča Svetnik ima besedo 
omenjan za potrebe njegove predvolilne 
kampanje. Mogoče je g. Barlič pričakoval, da 
bo imelo njegovo pisanje, predvsem pa 
neresnične trditve, odmev v njegovem dobrem 
rezultatu na volitvah. No, mogoče je bil za njega 
res dober. Bil sem začuden, da je urednica članek 
objavila v tej številki časopisa, saj je bil sprejet 
sklep Občinskega sveta, da ima vsak kandidat 
za svojo predstavitev na voljo samo eno stran. 
Večina kandidatov je spoštovala sklep, nekateri 
pa so ga v različnih oblikah obšli. 
Sama vsebina članka g. Barliča me ni 
presenetila, saj je on najbolj sposoben (vsaj tako 
misli), zato rad ocenjuje (podcenjuje) ljudi; 
njihovo strokovnost in politično prepričanje. 
Pripisovanje odločitev Občinskega sveta meni 
osebno pa je smešno. Predlagatelj sklepov je 
praviloma župan in strokovna služba Občinske 
uprave. Člani sveta predlagamo, razpravljamo, 
dopolnjujemo in z. glasovanjem odločamo. Za 
sprejem sklepa je potrebna večina glasov 
prisotnih svetnikov razen v primeru, ko s 
Statutom ni drugače predpisano. Svetnik Barlič 
je pozabil napisati, da se na sejah nenehno javlja 
k besedi in hoče uveljaviti svoja stališča in 
predloge. Temperatura se mu dvigne, če njegov 
predlog ne dobi podpore svetnikov. Piše, da je 
preglasovan, vendar ne navaja vzroka, ki se kar 
sam ponuja - večina se z njim ne strinja. O tem, 
kaj naj govorim in kako naj glasujem, se bom 
odločil sam. Mislim, da je že skrajni čas, da g. 
Barlič prične s »pometanjem« pred svojim 
pragom. 

Sedaj bom odgovoril na njegove trditve s 
konkretnimi dejstvi in pojasnili, da boste bralci 
lahko ocenili, kakšnega sprenevedanja in 
zlonamernosti se je posluiil. V večini primerov, 
Id jih je navedel, sva glasovala popolnoma enako, 
tako kot tudi ostali člani Občinskega sveta. 
Podatke glasovanj sem povzel iz zapisnikov sej 
Občinskega sveta. 
Za sklep o podražitvi vode je glasovalo vseh 14 
članov Občinskega sveta (tudi vi g. Barlič). 
Podražitev komunalnih storitev je bila sprejeta 
soglasno s 14 ZA (vključno z vami g. Barlič). 
Občinski proračun za leto 2000je bil sprejet 
soglasno s 14 ZA (vključno z vami g. Barlič). 
Poročilo Nadzornega odbora in zaključni 
račun za leto 2000 sta bila sprejeta soglasno s 
14 ZA (vključno z vami g. Barlič). Proračun za 
letošnje leto 2001 je bil prvič od obstoja občine 
Moravče sprejet z minimalno večino osmih 
glasov za (8 ZA-6 PROTI). Za proračun je 
glasovalo sedem svetnikov SLS+SKD in vi g. 
Barlič. Sprašujete, kdo je dolžan obveščati in 
skrbeti za izvajanje proračuna ? Vsaj to bi lahko 
vedeli, da je za izvrševanje proračuna, plačevanje 
obveznosti, obveščanje in vse v zvezi z financami 
po zakonu odgovoren iupan. Zanimivo, da ga v 
pisanju niti ne omenjate. 
O izgradnji planinskega doma imam še vedno 
enako stališče. Potrebno je urediti lastništvo, 

saj se planinski dom gradi tudi s proračunskimi 
sredstvi. Kdo postane lastnik, če planinsko 
društvo preneha delovati? Ali ste kdaj razmišljali 
0 tem? Po mojem mnenju, je. planinski dom 
prevelik in vprašljiva je tudi izkoriščenost in 
ekonomičnost. Mislim, da imam pravico do 
svojega mnenja, če tudi je drugačno od vašega 
g.Barlič. Kljub vsem pomislekom sem bil 
pobudnik vložitve amandmaja, da bi planinsko 
društvo dobilo dodatna 2.000.000 SIT za 
investicijo. Predlog ni bil sprejet, saj je bilo H 
glasov PROTI in 6 ZA (svetniki SDS, LDS, ZLSD 
in NSi). G. Barlič, vi ste bili PROTI, čeprav se 

v javnosti zavzemate in podpirate izgradnjo. Vzeli 
ste si celo odmor za posvet, kako se boste odločili 
in kljub temu zavrnili naš predlog. Sedaj ne 
pomaga nobeno sprenevedanje in opravičevanje, 
tako ste glasovali. 
Pri projektu stare Rašice je Občinski svet 
soglasno s 14 ZA (vključno z vami g. Barlič) 
pooblastil župana za vse aktivnosti. Na drugi 
seji nekaj mesecev kasneje, ko sta bila prisotna 
predstavnika občanov, ki so podpisali peticijo 
proti izgradnji poslovno stanovanjskega objekta, 
so nekateri svetniki začeli razmišljati drugače. 
Ko sta občana odšla s seje, ste takoj dodal; 
»Med nami rečeno, saj jim ni možno nikoli 
ustreči!« Moje stališče je ves čas enako. Na 
lokaciji stare Rašice je potrebno nekaj narediti, 
saj objekt propada in nam gotovo ni v ponos. 
Na zadnji seji Občinskega sveta sem predlagal, 
da se prekine predpogodba z morebitnim 
investitorjem poslovno stanovanjskega objekta. 
Občinski svet je moj predlog soglasno podprl. 
Imamo ponudbo investitorja za dom starejših 
občanov in potrebno seje samo dogovoriti. Sedaj 
se bo pokazalo ali so bile vse obljube, zavzemanja 
in lepe misli izrečene iskreno. 
Nadzorni odbor vrši kontrolo nad porabo 
proračunskih sredstev in dvakrat letno poda 
svoje poročilo Občinskemu svetu v sprejem. 
Odbor sestavljajo štirje člani, ki so povsem 
enakovredni in o vsakem svojem sklepu glasujejo. 
Predsednica je visoko izobražena ekonomistka, 
g. Barlič, in ima vsa strokovna znanja za to 
delo. Lahko pa vi ob priliki napišete, katere šole 
ste končali, ko že tako obvladate ocenjevanje 
strokovnosti in sposobnosti! Spomnin naj vas, 
da sta bila poročilo Nadzornega odbora in 
zaključni račun za leto 2000 sprejeta na 
Nadzornem odboru soglasno (4 ZA) in Občinski 
svet je to potrdil soglasno (14 ZA), kjer ste tudi 

vi glasovali ZA. V kolikor se spuščate v pisanje 
komentarjev (ali pa jih celo kdo piše za vas), 
morate biti bolj natančni in navesti tudi rezultate 
glasovanja in kako ste glasovali. Zavzemanje, 
obljube, pisanje, podpora, javno govorjenje se 
na koncu odrazita v glasovanju na Občinskem 
svetu. Pozabili ste napisati, da je Nadzorni odbor 
leta 2000 ugotovil nenamensko porabo 
proračunskih sredstev (3.740.000,00 SIT ) v 
Skakalnem klubu Termit Moravče. In prav vi ste 
bili eden izmed največjih zagovornikov tega 
nezakonitega početja. V tem primeru vam ni 
ustrezala ugotovitev Nadzornega odbora, kaj 
šele spoštovanje zakonitosti. 

Pišete tudi zakaj ste PROTI pregledu 
poslovanja s strani zunanje revizijske ustanove. 

Po vaše naj bi vseskozi jaz. govoril, kako je vse 
O.K. in vi naj bi opozarjali na nepravilnosti. Ves 
ta čas ste imeli možnost predlagati revizijo 
poslovanja, vendar tega niste storili. Zakaj ne ? 
Sedaj smo prav mi svetniki (SDS,LDS, NSi, 
ZLSD) člani »razvpitih« , tako nas imenujete, 
strank predlagali, da se končno nepristransko 
ugotovijo nepravilnosti, če te obstajajo. 
Opozarjale na nepravilnosti, dvomite v delo 
Nadzornega odbora, predsednice, v isti mah pa 
ne želite pregleda poslovanja s strani zunanje 
institucije z izgovorom, da ste PROTI 
zapravljanju proračunskega denarja. V vašem 
pisanju, omenjate svetnika Janeza Cerarja, ki 
naj bi poleg vas opozarjal na nepravilnosti. 
Seveda je on za razliko od vas glasoval ZA 
pregled poslovanja. Kdo, kdaj in zakaj torej 
spreminja svoja stališča? 
Omenjate tudi postavitev spomenika 
zamolčanim žrtvam in z njim v zvezi referen
dum. Tukaj samo hvalite svoj dober spomin. 
Lahko bi vsaj napisali, da ste bili PROTI 
referendumu, ki bi pokazal voljo volivk in volivcev, 
na katero se tako radi sklicujete, seveda samo v 
primeru, ko vam to ustreza. Sam osebno sem 
glasoval ZA, saj je referendum oblika najbolj 
neposrednega odločanja volivcev. 
Za konec bom uporabil nekaj misli urednice 
našega časopisa, saj se mi zdijo zelo primerne 
za zaključek. V politično prenapeti jeseni sem 
doživel velikpljuvalnik očitkov, da sem zapravljal 
davkoplačevalski denar, daje vse narobe zaradi 
mene osebno, da je moje delo eno samo 

»kozlanje« to ste lahko prebrali v 
septembrsko/oktobrski številki in poslušali 
podobna modrovanja v lokalih. Nekateri bi celo 
radi, da spremenim svoj jaz. in seznam vrednot, 
kijih imam, vendarjih tudi če hi hotel, ne morem 
spremeniti. Ne, tako ne bo šlo. Z delom na 
občinski ravni se nisem okoriščal, ne na tak ali 
drugačen način. Nikoli mi ni bilo žal truda, ki 
sem ga prispeval pri različnih projektih, oceno 
o tem, ali sem naredil kaj dobrega pa prepuščam 
občanom. Priznam, da delati z menoj ni lahko, 
ker sem zahteven tako do drugih kot tudi do 
sebe, vendar pa imam razvit čut odgovornosti 
in mejo potrpežljivosti. 

ROMAN CERAR, podžupan 

Odmev na članek Roman Cerar 
ni enako moravški nogomet, Nov
ice iz Moravske doline, Lil, ŠT.9, 
str.5 
ŠPORT IN OBČINA MORAVČE 
V zadnjih Novicah iz Moravske doline podžupan 
Občine Moravče Roman Cerar piše o problemih 
v športu. Tudi v Skakalnem klubu smo o problemih 
v športu že pisali in opozarjali na nerazumljiva 
in včasih nezakonita početja ljudi, ki so najbolj 
odgovorni za delovanje v občini. 
Ker sem v športu aktiven že dolga leta, bom 
navedel nekaj mnenj in dejstev, ki so zapisana in 
so tudi preverljiva. Vi, bralci, pa ustvarite svoje 
mnenje o porabljenih tolarjih iz vaših žepov in o 
ljudeh, ki z njimi dobro oziroma slabo 
gospodarijo. 
V bivši občini Domžale so imela društva s 



področja športa v Moravčah 7.a svoje delovanje 

naslednje zneske dotacij: SK (Skakalni klub) 

9(X).(XX) SIT, ŠD (Športno društvo) 7(X).(X) SIT, 

I'D (Planinsko društvo) 3(X).(XX) SIT, taborniki 

300.000SIT. Tedanje ŠD je bilo takrat sestavljeno 

iz sedanjega NK (Nogometnega kluba) in ŠD. 

V prvem letu delovanja moravške občine je bilo 
razmerje financiranja posameznih društev 

spremenjeno. Občinski svet je na predlog 

predsednika Odbora za šport in svetnika Petera 

.kmetica brez.posveta z društvi odločil in lo tako, 

da je povečal sredstva ŠD na račun SK. Temu 

smo v SK nasprotovali in lo predvsem zaradi 

načina, ki je bil samovoljen. 

Sredstva so se za SK zmanjševala. Tako smo 

dobili z.a delovanje društva v letu 1999 225.IX) 
SIT. v letu 2000 500.000 SIT, za leto 2(X)I je 

potrjenih od Občinskega sveta 4(X).(XX) SIT. 

Znesek zadostuje le z.a opremo dveh tekmovalcev, 

da ne omenjamo cen treningov, prevozov in 

najemnin, ki so glavni stroški društva. 

Drug printerje SD, kije za leto I99H od Občine 

dobil 835.000 SIT. Nato se je NK osamosvojil in 

mu je bila dodeljena dotacijo 4.1(X).IXX) SIT letno, 

s tem da so sredstva ŠD še naprej ostala v istem 

znesku. 

Podžupan postavlja vprašanje, zakaj tolikšno 

zmanjšanje sredstev za NK v letu 2001. Sprašujem 

se, kako da se župan, podžupan in občinski svetniki 

niso vprašali, zakaj nerazumljivo povišanje 

sredstev z.a NK in ŠD v letu I99S. Upam, da bodo 

občanom pojasnili svojo odločitev in predstavili, 

v katere namene so bila sredstva porabljena. 

Upajmo, da ni nečednih poslov, kijih podžupan 

Ugotovijo za druge, ki naj bi bili v preteklosti 

monopolisti in delali nečedne posle v športu. 

V eni od prejšnjih številk Novic je bivši župan 

Matjaž Kočar pisal, kako dobro deluje ŠD in da 

je veliko zanimanje zanj. Ker ŠD dobi visoko 

dotacijo od Občine, je lahko organizirali nedeljski 

paket rekreat ijskega smučanja, ki stane po grobi 

oceni 7.000 SIT na udeleženca, udeleženec pa 

plačale I.(XX)SIT 

SK je dobilo v letu 1997 investicijska sredstva v 

višini3. 740.IXX) SIT. Ta sredstva je župan Matjaž. 

Kočar brez posvetovanja s člani SK namenil v 

proračunu občine za dograditev skakalnega cen

tra na Miklavžu. Menim, da je to storil iz 
obveznosti, ko je na sprejemu Primoža Peterke 

izjavil, da smo že zasadili lopate za nove 

skakalnice. 

Ko smo dobili ta sredstva potrjena od občinskega 

sveta, smo šli na pogovore na občino in zavzeli 
stališče, da teh sredstev ne moremo vložili v snežni 

top oziroma objekte, ker nismo lastniki zemljišč 

skakalnega centru. Domenjeno je bilo, da nam 

pomagajo pri odkupu zemljišča in tla v nakup 
vložimo odobrena sredstva. Vemo. da so stekli 

pogovori z lastniki z.a način in ceno odkupa. 

Vendar kol nam je poznano do nakupa ni prišlo. 

Občinski svet je sprejel tudi sklep, da ho zagotovil 

nakup zemljišča z.a SK in upamo, da bodo 

spoštovali svoje sklepe. V objekte pa bomo v 

primeru pridobitve zemljišča kol doslej vlagali 

sredstva pridobljena izven občinskega proračuna. 

Ko smo uvideli, da do odkupa zemljišča v kratkem 

ne bo prišlo, smo v društvu sprejeli gospodarno 
odločitev z.a nakup kombija, ki se obravnava kot 

investicija. Občinski svet smo pisno obvestili.naj 

našo investicijo presodi. Vendar lega odgovora 

do danes še nismo prejeli. Kombi uporabljamo 

Za prevoze otrok na druge skakalne centre in 

letno prevozimo do 6().(XX) km, kar je bilo prej s 

starim vozilom dokaj tvegano početje. Del sredstev 

so še na računu SK kot pravi podžupan in čakamo 

, da jih bomo lahko porabili zakonito kot 

investicijska sredstva. 

Meseca aprila 2001 je občinska politična elita 

določila svetnika Pavla Harliča . da pregleda 

finančno poslovanje in stanje v SK. Pooblaščencu 

smo omogočili vpogled v finančno poslovanje 

društva. Pri pregledu ni ugotovil nepravilnosti v 

poslovanju in o tem podal pisno in ustno poročilo 

Občinskemu svetu. Med drugim je bilo 

ugotovljeno, da se v društvu opravi veliko 

prostovoljnega dela. Vprašanje, ki se poslavlja 

je, ali se pregledujejo le finance v društvih z. nizkimi 

doku ijami zato, de se odvrnejo pregledi v društvih 

z visokimi dotacijami. 

Verjetno ni mah zadev iz. preteklosti v Občini 

Moravče glede negospodarnega ravnanja in 

nezakonitosti, saj kot piše podžupan je dejstvo, 

da je bilo staro nogometno igrišče v postopku 

denacionalizacije in jasno je bilo. da bo zemljišče 

vrnjeno. V sipa tudi vemo, daje tudi novo igrišče 

zgrajeno na denacionolizticijskem zemljišču, ki 

bo tudi vrnjeno. Da je bilo zemljišče sedanjega 

igrišča zanemarjeno, ni res. Kot delavec KOZ 

Moravče sem s to lokacijo, ki je v neposredni 

bližini zadruge, dobro seznanjen že od leta 1979. 
Del zemljišča vzhodno od starega igrišča je 

koristil NK in takratna krajevna skupnost Ostali 

del zemljišča pri kulturnem domu pa je obdeloval 

(kol travnik) do devetdesetih let Slane Bralun. Po 

letu 1990je podjetje Termit na omenjenem travniku 

opravilo obširna dela iz.kt>i>a in utrditve z 

gramozom za namene dveh tenis igrišč in steze 

z.a balinanje. Ker je delo zastalo, smo v zadrugi 

ta prostor v dogovoru z. g.Janež.ičem uporabljali 

v zimskem času za deponijo lesa. V letu 1997 je 

Občina Moravče ta prostor, v katerega je Termit 

predhodno vložil veliko sredstev, začelo zasipali 

z. odpadnim materialom od raznih izkopov. Začela 

seje tiha gradnja nelegalnega igrišča. 

Občina je tudi plačala nezakonito vkop 
nadzemnega električnega voda, kar je stalo po 

informacijah svetnikov okoli 850.000 SIT. Sedaj 

se pod igriščem nahaja električni vod, glavni 

vodovod in vod kanalizacije Nadlog - Šlandrova 

s čistilnimi jaški. 

V letu 1998 je odgovornost izgradnje prevzel 
novi predsednik Odbora za Spori Roman Cerar, 

sedanji podžupan in nadaljeval nelegalno gradnjo 

igrišča. Ko je IMP odkupil Rašico, so pri 

geodetskih izmerah ugotovili, daje del igrišča na 

njihovem zemljišču. Zalo so zahtevali, da NK 

oziroma Občina Moravče ali Termit zgradi 

škarpo. Vsa vlaganja v lo zemljišče so po oceni 

občanov vredna preko 120.000.000SIT. Vendar 

podžupan ne prevzame odgovornosti in jo 

prelaga na druge, čeprav je predsednik Odbora 

za šport in mesečno prejema plačo podžupana, 

ki naj bi znašala preko 100.000 SIT. 

Vendar kol pravi podžupan. lahko 

denacionalizacija tO jutri izniči. Tulim, da Moravče 

objekt kol je nogometno igrišče še kako potrebuje, 

vendar dvomim, da bomo jutri dobili nova 

sredstva za izgradnjo novega igrišča. Možnosti 

so. saj obstaja narejeni projekti Športnega parka 

v Šlibarjevi dolini z. nogometnim igriščem, za 

katere je Občina Moravče v letu 1996 namenila v 

proračunu 4.5(X).(XX) SIT 

Sprašujem se tudi, kako smo ob očitanem 

okoriščanju in veliko manjšimi sredstvi iz. 

občinskega proračuna uspeli razviti skakalni šport 

in doseči neponovljive uspehe in da smo delovali 

kol društvo na tako zelo visokem nivoju delovanja, 

da so bili v letu 1994 kar trije učenci OŠ Jurija 

Vege v smučarskih skokih državni prvaki v svojih 

kategorijah. 

Da edino NK deluje z in za mladino, smešno. 
Kar nekaj društev deluje zelo kvalitetno z mladimi, 

npr. planinsko društvo. In tudi navedba, da bi 

predsednik PD odvzel finančna sredstva NK in 

jih dal planinskemu društvu, je logična, saj jih ne 

porabljajo za investicije v črne gradnje. 

Mogoče nas bodo politiki kmalu zasuli s 

predvolilnimi obljubami in jim bomo verjeli, da 

bodo dobro gospodarili s tolarji iz naših žepov. 

Ce hočemo boljšo prihodnost, moramo napake 

odpraviti. 
Upajmo, da bodo navedena dejstva in ocene 

pripomogle k razjasnitvi dosedanjega dela na 

področju športa. 

JANEZ. PRAŠNIKAR. 

predsednik SK Termit Moravče 

NOGOMET - EDINA 

ŠPORTNA DEJAVNOST? 
Ne moremo mimo naivnega razmišljanja 
našega podžupana g.Cerarja. Ob vseh 
»zaslugah«, ki sijih pripisuje, bi želel dodati 
še kakšno. 
Upam. da delo svetnikov in občinske uprave 

ne temelji na podobnih rešitvah, kakršne 

predlaga R. Cerar v Odboru za šport. Nekatere 

pač ne motijo črne gradnje, začasne rešitve, 

za dosego ciljev ni ovir.. .Alipo načelu »Bog je 

najprej sebi ustvaril brado... ali vzemi, kjer je 

in daj tja, kjer ni...«.Morda bi ga morali 

predlagati celo za občinsko priznanje, saj 

rešuje zanemarjene površine in čisti prostore 

odpadnega materiala. 

Zanimivo je, da je bil celo Občinski svet 

zaveden z. informacijo, daje za ureditev novega 

igrišča potrebnih le nekaj sto tisočakov. Do 

današnjega izgleda nogometnega igrišča pa 

je bilo vloženih kar precej milijonov, samo iz. 

občinskega proračuna za investicije 2,5 
milijona. Nihče ne vpraša, čemu vsi ti stroški, 

ko ho tudi to zemljišče vrnjeno 

denacionalizacijskemu upravičencu! Nihče ne 

nasprotuje novemu nogometnemu igrišču, 

vendar je potrebno stvari zastaviti kot na 

začetku vsake gradnje. S pridobitvijo zemljišča, 

z ustrezno dokumentacijo ... 

Ne dvomim v zadovoljstvo tistih staršev, ki 
množično vodijo svoje otroke na trening. 

Povrnjene imajo stroške z.a opremo, ni jim 

treba plačevati prevoza...Žal, verjetno tudi na 

ta račun, naši mladi planinci nimajo zastonj 

opreme, planinske čevlje vsako leto prerastejo, 

za vsak pohod je potrebno plačati prevoz, s 

seboj potrebujejo malico, pa nekaj drobiža za 

čaj, planinski tabori in izobraževanje 

slane...Največkrat ostane ugodnost samo 

prostovoljno vodenje in pa zavarovanje, pa še 

lego pokrijejo s članarino. 

Pa kljub temu imamo take starše, ki otroku 
nudijo športno aktivnost, pa čeprav iz 
lastnega žepa! 

Zanimivo bi bilo pogledati, kako velika 

finančna sredstva se trosijo v nogometnemu 

klubu. O uspehih kluba pa lahko »beremo« r 

Novicah. Kol je bilo omenjeno v prispevku 

podžupana, je Občina namenjala NK4.1(X),(XX) 
SIT. Po govoricah nekajkrat toliko prispevajo 

tudi sponzorji. 

/,a primerjavo vzemimo PD. ki mu je bilo 

namenjenih le 3ž>0.(XX) SIT, vanj je vključenih 

670 članov, od tega SI mladih. 102 
osnovnošolca, 69 predšolskilt Otrok in 41H 
odraslih. Tudi mi se zavedamo, da je športna 

aktivnost pomembna pri razvoju mladine. 

Sprašujem bralce, kaj društvo lahko nudi svojim 

252 mladim s temi sredstvi, kijih pridobimo iz 

občinskega proračuna.. Ob ustanovitvi je bilo 

PD vključeno v Športno zvezo Domžale. Po 

(nadaljevanje na strani 23.) 



MOJA DOLINA NA DLANI 

Kamen na kamen palača" ali 
moravški" peščenjak je dobil dušo 

Pravijo, da naravo delimo na neživo in živo in da je kamen neživa narava. 
Ali verjamete? 
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Naša Zemlja ima res na površini trdno kamninsko skorjo. Sprva je bila to ohlajena in strjena magma, ki nam je dala 

magmatske kamnine, ki so se jim tekom geološkega časa pridružile še usedline ali sedimentne kamnine. Oboje so lahko 

zaradi pritiskov in visokih temperatur spremenjene v popolnoma nove metamorfne kamnine. Naša Zemlja ne miruje in 

kamnine se rojevajo tudi danes. 

Že samo vulkansko delovanje in potresi nam dokazujejo, da je še kako živa. Vsak 

kamen gradijo atomi, okrog katerih se gibljejo živahni elektroni. Vsak kamen ima svoj 

življenjepis, svojo enkratno zgodbo. Izberite iz množice pisanih kamnov z zavezanimi 

očmi svojega. Pomislite, zakaj vas privlači ravno ta! 

"Kamen na k a m e n p a l a č a " je del p regovora , ki nam pr ipovedu je m e d d r u g i m 

tud i o n jegov i uporab i . Kamen za lepe in trdne hiše, palače, dvorce in cerkve. 

Pravim, bogata je dežela, ki ima kamen in lahko zida. Pomislite, in naša dežela je ena 

izmed njih. Le poglejte okrog sebe! Pisana zbirka kamnin za gradnjo, umetniške 

stvaritve, okras 

Tudi Moravče z okolico jih imajo. Tu so številna nahajališča lepih kamnin, med njimi 

tudi znani govšk i k remenovo apnenčevi peščenjak, ki mu pri nas zaradi znači lne 

barve in sestave prav imo kar "moravšk i " peščenjak. 

Usedel se je v srednjem miocenu, pred približno 35 do 30 milijoni let, ko je tu 

obstajalo Panonsko morje. Nastal je tako, da je apneni cement povezal med sabo v 

velikih kamnolomih v Rudniku in pri Straži, v Zalogu pa zelenkastega. Suh peščenjak 

je bled, zelo svetel, zato opazujte vedno mokro ali sveže odlomljeno kamnino. 

Kamno lomi moravškega peščen jaka so deloval i že v r imskih časih, navaja Stane 

Stražar v svoji knjigi Moravska dolina. Iz njega so izdelovali sarkofage - kamnite krste. 

Kamen se je lepo obdeloval, zato so mu mojstri kamnoseki dali novo življenje in vdihnili 

dušo. Iz obde lanega k a m n a so nastal i številni hišni in cerkveni portal i , okensk i 

okv i r i , g radben i e lement i v no t ran jos t i ce rkva kot so s tebr i , o b o k i , rebra in 

sk lepn ik i . Zarad i možnos t i f ine obde lave so iz n jega klesal i 

k rop i l n i ke , k r o g o v i č j a g o t s k i h o k e n in d r u g o c e r k v e n o 

ok ras je . Na Moravškem skorajda ni vasi, ki bi ne premogla 

kakšnega izdelka iz tega za obdelovanje voljnega kamna. 

Moravški peščenjak so uporabili pri gradnji številnih cerkva v bližnji 

okolici: vc . sv. Martina v Moravčah, v c. sv.Andrejana Sv. Andreju, 

v c. sv. Lenarta v Krtini, v c. sv. LukavZideh, kapeli sv. Magdalene 

v Motniku in v c. sv. Doroteje v Kostanju. Na Gorenjskem je bil 

uporabljen v župni c. Sv. Petra v Radovljici, v ž. c. sv. Kancijanav 

Kranju, v Črni v c. sv. Primoža in Felicijana, v romarski c. Marijinega 

oznanjenja v Crngrobu pri Škofji Loki, na Štajerskem v c. 

Ptujskogorske matere božje na Ptujski gori ter v c. sv. Petra v 

Dvoru pri Polhovem Gradcu .... 

Peščenjak zaradi izpostavl jenost i hi tro prepereva, kar je ena 

od tehno lošk ih pomanjk l j ivost i pri zunanj i uporab i . To je tudi 

razlog, zakaj po opustitvi kamnoloma tega komaj še najdemo. 

Kamnina je preperela, odkope je prerasla vegetacija in narava si 

je dokaj hitro sama zacelila r a n e . . . 

Seveda je za naravo to prava blagodat, za nas pa izziv, ko iščemo 

opuščeno naravno dediščino. Nam je pomembna predvsem 

takrat, ko iščemo kose peščenjaka za rekonstrukcije in sanacije 

ter druge konservatorske in restavratorske posege na naši kulturni 

dediščini. Prav bi bilo, da bi bila dana možnost ponovnega lomljenja 

kamna občasno in vsaj za take posege. 

S tem bi ponovno vdihnili dušo poškodovanemu kamnu, ki bi 

spet zableščal v svoji lepoti. 

TADEJA ŠUBIC, ZVNKD Kranj 

Oj, »SAM«, 

Sredi Vegove ves osamljen, 

upognjen in betežen stojiš. 

Sprašujemo se.boš zdržal 

ali boš padel kar sam. 

Na robu vasi, 

čuden sosed živi, 

zavist z vodo gasi, 

zato sosed naj 

s suhim betonom gradi! 

Plačilo za glasovanje svetnik dobi 
sam sebi hitro javno razsvetljavo zgrad 
saj on pravil tržnega gospodarstva se drži. 

Na volitvah neuspeh doživi, 

da si rane zaceli nemudoma k novi županji odhit i , 

si članstva v Odboru za komunalo in kulturo zaželi 

saj vedno za glas plačilo dobi. 

Županja rada njegovo željo bi izpolnila 

si s kupčijo glas zagotovila, 

pa podpore ostalih svetnikov ni dobila. 



(nadaljevanje s strani 21.) 

takrat veljavnih kriterijih in po aktivnosti našega društva smo bili 

financirani v razmerju s takratnim Športnim društvomfŠD), katerega del 

je bil nogometni kluh(NK) - 24,6%: 29% v korist ŠD. Po ustanovitvi nove 

občine je bil ustanovljen tudi Odbor za šport, ki ga je vodil Peter.Ianež.ič,v 

tem mandatu je bilo te popravljeno razmerje 1:3 v korist Športnega 

društva. Vendar g. Cerar ju tO ni bilo dovolj, ko je kol podžupan prevzel 

tudi vodenje Odbora za šport, je izločil NK iz ŠD (kateremu je ostala ista 

dotacija kot prej kol prej z. NK) in si zagotovil 56% vseh sredstev za šport, 

skupaj s ŠD pa skoraj 70%. 12%: je namenil šolskemu športnemu društvu, 

ostalo pa dobijo planinci, skakalci, taborniki, strelci... 

Prav tako ima g. Cerar zasluge,da dolgo ni bil sprejet pravilnik o 

financiranju športnih dejavnosti. Ko pa je bil končno sprejel, je bil brez. 

kriterijev, ki sla jih postavila g.Janež.ič in g.Cukrov, ker seveda niso bili 

pisani njemu na kožo. O lem.da o delitvi sredstev za šport na sestanek 

Odbor niso bili vabljeni predstavniki vseh društev in klubov, verjetno ni 
potrebno niti razpravljati. Ob tem je imel podžupan bolj proste 

roke.Menim, da bo moral tudi NK iskati pomoč izven proračuna, brez. 

solz, da ne morejo normalno delovali, tako kot smo po vseh ostalih 

društvih primorani iskali sponzorje za delovanje. Kljub ogromnim 

sredstvom, tudi sponz.orskih, ki se obračajo v klubu, klub ne bo zaživel, če 

bo v njem toliko ljudi, ki na njegov račun služijo lepe vsote. 

Planinsko društvo je pred nekaj leti sklenilo zgraditi svoj dom. Dve leti je 

trajala papirna vojna, da smo pridobili vso potrebno dokumentacijo. 

Spomladi smo le lahko pričeli z. gradnjo. Župan, g. Kočar, je poleti /999 

sklical sestanek s svetniki in predstavniki društva. Predstavili smo načrte in 

velikost projekta - cca 45 milijonov. Zupan je poudaril.da hi morala občina 

na velikost projekta zagotoviti 15 milijonov v 4 letih in da se bo o tem 

odločalo pri sprejemanju proračuna. Odobreno pa je bilo 400.000 SIT. V 

takem tempu bi gradili zelo dolgo... planinci smo stvar vzeli v svoje roke. 

Nekaj materiala je bilo nabavljenega iz namenskih sredstev, dobri ljudje so 

podarili 60 m 3 lesa, po podjetjih smo naprosili 6 ion železa, < ement, apno, 

gramoz....Danes sloji objekt s prvo ploščo, kapnico. greznico...urejamo 

okolico doma. Opravljenih je bilo preko 2000 prostovoljnih ur, večkrat oh 

lastiti malici in pijači, naredili smo tudi precej kilometrov s svojimi avtomobili 

do parcele in nazaj...Če vse opravljeno delo finančno ovrednotim//, je 

verjetno vsaka dotacija premajhna. Upamo na boljše čase, na primemo 

pomoč iz. sredstev, ki so namenjeni investicijam v športu, da bi lahko kupili 

vsaj gradbeni material. 

LEON LAVRIČ 

M A L I O G L A S I 

V Moravčah iščem 4-urno dopoldansko varstvo za 10-

mesečnega sina pri zanesljivi gospe z izkušnjami, ki pazi 

še kakšnega otroka podobne starosti. Tel. 041 7 8 3 677. 

RAČUNOVODSKI SERVIS nudi s t rokovno voden je 

poslovnih knjig po sistemu enostavnega in dvostavnega 

knjigovodstva, obračun plač in amortizacije, DDV, trgovske 

evidence, izdelavo davčnih napovedi in zaključnih računov 

ter svetovanje po ugodn ih cenah. Po dokumentac i jo 

pr idemo tudi na sedež podjet ja. Informaci je te l . / faks 01 

7 2 4 2 5 52 GSM 041 8 9 7 3 0 7 

K L E P A R S T V O 
K R Ö V S X V O 
T E G O L A SERVIS 

A N D R E J VRTAČIČ 

Fortunata Berganla 3,1240 Kamnik 
Telefon/Ms: 01 8312 355, GSM 0-11689 750 

Garancija: 
- 10 let za delo 
•• do 50 let za material 

Pooblaščeni izvajalec za vgradnjo strešne kritine 

- BRAMAC 
- OPEČNA KRITINA 

(CREATON, TONDAH) 
- ESAL (SALONIT ANHOVO) 
- TEGOLA CANADESE 
- TRIMO TREBNJE 

ZAHVALA 

V enainšestdesetem letu nas je zapustil naš dragi brat in stric 

Stane Birk 
z Dol pri Krašcah 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 

znancem za izrečena sožalja, podarjeno cvetje, sveče, darove za sv. 

maše. Zahvaljujemo se gospodu Viktorju Primožiču, za lepo opravljen 

cerkven obred. Hvala pevcem in trobentaču, hvala patronažni službi 

Moravče ter dr. Marjanu Dežmanu. 

Hvala še enkrat vsem, ki ste kadarkoli pomagali, 

ter vsakemu posebej 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob slovesu našega moža. očeta in dedka 

Maksa Lavrača 
(1911-2001) 

iz Moravč 

Se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem 

in znancem za izrečena sožalja, cvetje, sveče, darove 

za cerkev in svete maše. Zahvaljujemo se osebju Zdravstvenega doma 

Moravče za zdravljenje in negovalkam Centra za socialno delo 

Domžale za pomoč pri negi. Zahvala duhovniku, podjetju Termit, 

gasilcem, pevcem in društvu upokojencev za lepo opravljen pogrebni 

obred. 

Hvala vsem, ki ste ga pospremili na zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Zumun je bil tvoj hoj. 
zaman nt dnevi upanju, trplenju. 
bolezen bila je močnejša ud iivljenju. 

Mnogo, mnogo prezgodaj nas je zapustila 

draga žena in najboljša mamica 

Marjana Cerar 
z Dol pri Krašcah 

Iskrena hvala vsem, ki ste nam ob težkih trenutkih stali ob strani. 

Vsi njeni 

V domu našem je praznina, 
v mu našem bolečina. 
Spomin na tebe pa tlvl, 
čeprav le več med nami nt. 

V SPOMIN 

21. decembra mineva žalostno leto, 

odkar nas je zapustila naša draga žena. 

mami in stara mama 

Tinca Peterka 
Hvala vsem. ki postojile ob njenem grobu, j i prižigate sveče ter jo 

ohranjate v lepem spominu. 

Vsi njeni 

KRONA VSAKE HISE JE DOBRA KRITINA! 



Z a l e p e p r a z n i č n e d n i B o d i t e p r v i ! 

NISSAN ALMERA SEDAN 
Predstavljamo vam nov model Nlssanove Almere, zato smo pripravili posebno 

presenečenje za prve kupce Almere Sedan. Obiščite nas v našem salonu z vozili 

Nissan v Moravčah. Vabljeni. 

Pooblaščen trgovec: 

Nissan servis Krulc,cestama^8. 
1251 Moravče, telefon: (01) 723 12 00, telefaks: (01) 723 10 84 

www.nissan-krulc.com 

(NISSAN ) 

Načrtujemo in izboljšujemo 
Že več kot 80 let. 

POTROŠNIŠKI KREDITI 
• Po izredno ugodnih obrestnih merah z odplačilom do 72 mesecev 

• Našim zvestim strankam, ki z nami poslujejo preko tekočih 
računov, ponujamo možnost najetja gotovinskega kredita brez 
zamudnega potrjevanja obrazcev 

STANOVANJSKI KREDITI 
• svetujemo in pomagamo vam najti najugodnejšo finančno rešitev 

za vaš stanovanjski problem 

• varčevalcem, ki so v Banki Domžale sklenili pogodbe o varčevanju 
po nacionalni varčevalni shemi, nudimo možnost pridobitve 
ugodnega kredita že po dveh letih varčevanja. 

EVRO 
Obenem vas obveščamo, da bodo s 1.1.2002 države članice 
gospodarske in denarne unije EU, začele menjavati gotovino iz svojih 
nacionalnih valut v EVRO. Vsem varčevalcem bomo obstoječe valute 
na deviznih računih ali knjižicah v Banki Domžale 31.12.2001 
avtomatsko spremenili v EURO. Predlagamo vam, da gotovino v 
valutah EMU, ki jo imate doma, še pred koncem leta položite na svoj 
račun in se tako izognete stroškom menjave, ki jih bomo po izteku 
leta 2001 zaračunavali v bankah. 

9 banka domžale 
Banka Domžale ti. d. Domžale, 

bančna skupina Nove Ljubljanske banke 

SRÍCN02002 

P I R C 
Matej Pire s.p. 

gsm 041-647-602 

Stegne 11 

1251 Moravče 
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Spina d.o.o. Krašce 

Marko Zalokar s.p. 
Partizanska 9 
1251 Moravče 

m z GSM.041 523 OOO 

Cenjene stranke obveščam, da imam v 
Moravčah na Trgu svobode 15, to je na dvorišču 
gostilne Jurka, odprt lokal optike za 
korekcijska in sončna očala. 
Korekcijska očala se lahko naročijo tudi z 
receptom. 
Po predhodnem naročilu vam naše storitve 
nudimo tudi na domu. 

V lokalu izdelujemo ključe, 

D E L A V N I Č A S : 

P E T E K o d 1 5 . d o 1 9 . 3 0 u r e 

S O B O T A o d 8 . d o 1 3 . u r e 
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http://www.nissan-krulc.com

